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“Определихте ли се най-
накрая какво мислите да пра-
вите с минималната заплата 
след няколкото разнопосоч-
ни сигнала”, обърна се към 
служебния социален минис-
тър Лазар Лазаров корнелия 
нинова по време на блиц 
контрола в социалната ко-
мисия вчера. тя припомни, 
че на 27 юли при срещи със 
социалните партньори ре-

довното правителство обсъ-
ди варианти за автоматичен 
механизъм за повишение на 
минимална заплата. на 10 
август пък служебният со-
циален министър обяви, че 
приоритет на правителство-
то е минималната заплата 
догодина да стане 770 лв. 
и ще бъде приложен прин-
ципът на европейската ди-
ректива за определянето й, 

според която МРЗ трябва да 
е 50% от средната заплата. 
същият служебен министър 
на парламентарен контрол 
пък отговори, че МРЗ ще ос-
тане без промяна за следва-
щите месеци. 

“над 500 000 българи 
работят на минимална за-
плата”, гневно припомни 
нинова.  

По повод поредния нея-

сен отговор на министъра, 
лидерът на БсП заяви: 

“Просто отговорът тряб-
ваше да е кратък и ясен: 
“служебният кабинет замра-
зява минималната заплата и 
няма намерение да увеличи 
този доход за над половин 
милион работещи бедни! 
това щеше да е коректният 
отговор”.

НеравНа 
битка

900 000 лв. глоба заради трамвай 5

500 000 работещи бедни 
със замразени доходи
ЛидерътнаБСПКорнелияНиноваскастрислужебния
министърЛазаровнаблицконтролвсоциалнатакомисия
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Днес пускат ремонтирания участък до жк “Бъкстон”, който тряб-
ваше да бъде готов пролетта. Следващата пролет трябва да приключи 
и ремонтът на втората част на трасето до кв. “Овча купел”.

ъркането не е на мода. изтърка се. 
Заради пандемията и работата вкъщи 
обаче се роди нов феномен в хазарта, за 
който почти не се говори. или деликат-
но се подминава заради милиардите зад 
него. и заради лобистите, които ги пазят. 
Дори в България, дето нямаме пари да се 
усмихнем, ръстът на сайтовете за онлайн 
залагания е забележителен (стр. 5).

телевизионният ефир е залят с ре-
клами на интернет фирми за спортни 
залагания и казина. и за тях са ангажи-
рани звезди като Христо стоичков и 
Горан Брегович... Да не споменаваме за 
идола на гимназистите криско, който 
се появява в началото, средата и края на 
всеки рекламен блок, всеки ден във всяка 
къща с телевизор, където може и децата 
да гледат. Дума не отваряме за безпре-
цедентния рекламен натиск за залагания 
по време на световното по футбол. Поне 
седем реклами тормозят слуха на малки 
и големи преди, по време и след всеки 
двубой.

на фона на агресивната реклама на 
хазарт какво прави държавата? Бездейст-
ва. институциите отказват да приложат 
дори минималните мерки по закон, за 
да предпазят от вредното влияние поне 
децата.

Държавата разчита сами да се пребо-
рим с опасността. Пожелава ни късмет 
в битката с новата епидемия. и в също-
то време закриля страстта си - хазарта, 
който пълни хазната и нечии по-дълбоки 
политически джобове. как да успеем в 
неравната битка? Хазарт у нас играят по-
вече хора, отколкото гласуват на избори. 
и дават за това близо половин милиард 
лева годишно. какъв късмет!

Т

Ина МИХАЙЛОВА

Стр. 10

Снимкибта

Честит 
празник, 
студенти!

С военни почести и полагане на венци и цветя във Висшето военноморско училище “Н.Й.Вапцаров” 
във Варна бе отбелязана 113-та годишнина от рождението на поета
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„ботев” пд 
изгони втори 
треньор за 4 
месеца

германия 
пресеЧе опит 
за държавен 
преврат

ловешкият 
театър
с „в полите на
витоша” в софия

Вкадър

бсп
отказва
подкрепа
на габровски
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Поредният исторически пътен ре-

монт в София приключва с голямо за-

къснение и глоби. Заради забавянето на 
реконструкцията на трасето на трамвай 
номер 5 в София изпълнителят ще бъде 
глобен с 900 000 лева. това е 10 на сто 
от стойността на ремонта на участъка, 
който струва около 10 милиона лева. 
От общината са изчислили, че срокът 
не е спазен с 90 дни, макар че първо-

начално се очакваше ремонтът да е 
завършен още през пролетта и реално 
графикът е забавен с шест месеца. 

Петицата ще тръгне от днес по тра-

сето от пл. “македония” до трамвайно 
ухо “Бъксон”, съобщи зам.-кметът Ан-

гел джоргов. 
Цялостно е подменен релсовият път, 

контактната мрежа, изградени са нови 
перони, монтирани са спиркови наве-

си. Пренаредена е паважната настилка 
и гранитните бордюри по двете локални 
платна на бул. “македония”, подменени 
са асфалтовите настилки по ул. “Алабин”, 
ухо “Съдебна палата” и пл. “македония”, 
изцяло са обновени тротоарните настил-

ки. На бул. “македония” до Руски памет-

ник е изграден нов линеен парк. Линията 
ще бъде обслужвана с нови 13 трамвай-

ни мотриси, като се очаква до средата на 
следващата година да пристигнат още 
29. Новите нископодови мотриси “Песа”, 
полско производство, ще стигат от Съдеб-

ната палата до обръщалото на бул. “Братя 
Бъкстон” за 14 минути. 

Предстои затваряне за основен ремонт 
на трасето на трамвай 5 до “княжево”. За-

това е осигурена заместващата автобусна 
линия 5тм, която ще се обслужва от шест 

автобуса през 7-9 минути.
вторият участък ще струва 30 млн. 

лв. без ддС и е със срок за изпълнение 
април 2023 г. Ако има забавяне по вина 
на изпълнителя, ще бъде наложена гло-

ба до 10% от стойността на целия дого-

вор, каза джоргов.
По обновеното трасе ще се движи и 

трамвай 4, който идва от кв. Орландо-

вци-Централна гара-бул. “Христо Ботев” 
и ще се включва при площад “македо-

ния” в посока бул. “Цар Борис трети”. 
Неговият интервал ще е 10 минути.

  �
Юлия КУЛИНСКА

НС гласува на първо чете-

не два законопроекта, свърза-

ни с антикорупционното зако-

нодателство. Предложенията 
на “Продължаваме промяна-

та” и на мС регламентират 
създаването на орган, който 
да разследва корупционните 
престъпления, извършвани от 
най-висшите публични длъж-

ности. в тях е предвидено той 
да има разследващи функции 
и възможност да оспори ре-

шения на прокуратурата да не 
продължи с внасяне на обви-

нение.
кПкОНПИ в този вид не 

оправда обществените очак-

вания за борбата с корупция-

та, отбеляза депутатът от БСП 
Смиляна Нитова. тя посочи, 
че в двата законопроекта има и 
различия, които между първо 

и второ четене ще бъдат уни-

фицирани. Нитова подчерта, 
че гражданите имат очакване 
да се създаде добър закон, ко-

ето обаче не е гаранция за не-

говото прилагане.
в законопроекта на “Про-

дължаваме промяната” се 
предлага разделяне на дей-

ността по противодействие 
на корупцията и установяване 
на конфликт на интереси от 
дейността по отнемане на не-

законно придобитото имуще-

ство. Предлага се създаването 
на самостоятелна комисия за 
противодействие на коруп-

цията като колективен орган, 
състоящ се от председател и 
4 членове, избирани от НС. 
действащата кПкОНПИ се 
трансформира в комисия за 
отнемане на незаконно придо-

битото имущество. 
От мС предлагат запазване 

на водещата роля на НС, кое-

то да номинира и избира 2 от 

членовете, другите 3 да бъдат 
избирани от президента и по 
един от общите събрания на 
висшите съдилища. Предвиж-

да се органът да няма титуляр 
за председател за 5 години, а 
да има ротационен принцип и 
всеки член да оглавява органа 
всяка година, без повтаряе-

мост на мандата. 
Според мотивите на мС 

основна цел на промените 
е създаването на ефективен 
орган за борба с корупцията, 
който да съсредоточи в себе 
си само онези правомощия, 
които пряко засягат превен-

цията и противодействието 
на корупционните престъ-

пления. в него трябва да се 
концентрират анализаторски, 
оперативен и разследващ по-

тенциал. Със законопроекта 
се предлага тези функции да 
се слеят в една нова комисия 
за противодействие на ко-

рупцията.

“Служебният кабинет обезсмисля провеждането на парламентар-

ния контрол, който несъмнено е една от най-важните процедури. той 
е и един от начините народните представители да следят и контро-

лират изпълнителната власт, която работи за народа. За да следим 
публичните харчове, кой как ги разходва и с кого работи, ние полз-
ваме парламентарен контрол”, заяви депутатът от “БСП за България” 
Явор Божанков от трибуната на НС. 

той е поискал от петима министри да му бъдат предадени дого-

вори за конкретни периоди. “Служебният министър на отбраната 
димитър Стоянов очевидно не е разбрал въпроса. той ми отговаря с 
един списък с договори, но конкретните такива липсват. това дали е 
случайно не знам, но аз не мога да кажа на моите избиратели как са 
харчени техните средства”, възмути се Божанков.

той отправи молба чрез ръководството на НС да се изпрати писмо 
до съответните министри, за да спазят те своите задължения, както и 
да предадат въпросните договори. “естествено, аз мога да отида в съ-

ответното министерство, може би с медии, и да поискам съответните 
договори. И съм готов да го направя. Няма да оставя това така. По един 
или друг начин тези договори ще бъдат дадени. И ще стане ясно кой с 
кого и на какви цени е работил. Никой министър, пък бил той и от слу-

жебните, да не си правят илюзии, че като са служебни не подлежат на 
контрол. За да не стигаме до крайности, аз ви моля за съдействие, тъй 
като министрите отказват да го направят”, подчерта Божанков.

Лидерът на БСП Корнелия Нинова и депутатите Георги Гьоков и Иван Иванов 
се срещнаха със социалисти от Кюстендил. Те дойдоха в парламента по покана 
на народния представител от региона Бойко Клечков. Разговаряхме за борбата ни 
за по-високи доходи, пенсии и нуждата от запазване на социалните придобивки, 
предприети от нас по време на редовното правителство, заяви след срещата Нинова

ЯворБожанков:

Служебният кабинет 
обезсмисля 
парламентарния контрол

Депутатите приеха на първо четене 
законопроекти за корупцията

900 000 лева глоба за 
забавянето на трамвай 5
ПетицататръгвамеждуСъдебнатапалатаи„Бъкстон”половингодинаследсрока
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Аида ОвАНеС

Определихте ли се най-на-

края какво мислите да правите 
с минималната заплата след 
няколкото разнопосочни сиг-

нала, обърна се към служебния 
социален министър Лазар Лаза-

ров корнелия Нинова по време 
на блиц контрола в социалната 
комисия вчера. тя припомни, 
че на 27 юли при срещи със со-

циалните партньори редовното 
правителство обсъди варианти 
за автоматичен механизъм за 
минимална заплата, на 10 август 
служебният социален министър 
обяви, че приоритет на прави-

телството е минималната запла-

та догодина да стане 770 лв. и ще 
бъде приложен принципът на 
европейската директива за 50% 
от средната заплата. На парла-

ментарен контрол пък отгово-

ри, че ще остане без промяна 

за следващите месеци. Над 500 
хил. българи работят на мини-

мална заплата, гневно припомни 
Нинова.  

Заради неясен отговор на ми-

нистъра лидерът на БСП отново 
се ядоса и заяви: “Просто отго-

ворът трябваше да е кратък и 
ясен: “Служебният кабинет зам-

разява минималната заплата и 
няма намерение да увеличи този 
доход за 500-600 хил. работещи 
бедни! това щеше да е корект-

ният отговор”.
По време на блиц контрола 

стана ясно, че от 1 януари над 
665 хил. души ще бъдат с пенсия 
под линията на бедност, която 
от тази дата става 504 лв. част 
от тези пенсии са наследствени, 
други са на хора с непълен стаж. 
все пак служебният министър 
увери, че след 1 юли догодина, 
когато ще има актуализация от 
12%, хората с минимална пен-

сия за стаж и възраст ще вземат 
523,04 лв. 

Служебното правителство 
замразява дохода на 
500 хил. работещи бедни
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“какъвто и кабинет да 
предложи кандидатът за 
премиер проф. Николай 
габровски, това е кабинет 
с първия мандат на герб. 
въпреки всички спеку-

лации, включително и в 
медиите, че бСП и герб 
са се разбрали, ще отидем 
днес, за да му кажем, че го 
уважаваме като професор 
и лекар, но не  подкрепя-

ме нито вас, нито прави-

телство, предложено от 
вас, защото зад него стои 
герб и бойко борисов”. 
това заяви вчера лидерът 
на бСП корнелия нинова 
пред журналисти в кулоа-

рите на НС. тя обяви, че 
проф. габровски лично 
й се обадил по телефона 
и поканил бСП на среща 
днес. Ще отидем, за да 
му кажем три изречения: 
“Няма да подкрепим пър-

ви мандат на герб. благо-

дарим. довиждане”, пояс-

ни Нинова. Условието на 
бСП за срещата било тя 
да се случи в Народното 
събрание и да е отворена 
за медиите.

Нинова припомни ре-

шението на НС на бСП, 
че не подкрепят пра-

вителство с мандат на 
герб, на дПС и на “въз-

раждане”. когато бъде 

връчен третият мандат, 
пленумът на партията 
отново ще бъде свикан 
и той ще реши какво да 
правим, каза тя.

Шенген би трябвало 
да ни обединява и затова 

ние предложихме обща 
декларация на НС, въпре-

ки различията и споро-

вете ни по всички теми, 
напомни Нинова. Според 
нея думите на нидер-

ланския премиер рюте 

трябва да бъдат сигнална 
лампа да се довърши ра-

ботата, която е започната 
- антикорупционното за-

конодателство, опазване-

то на границата, въпроса 
за бюджета. допълнител-

ни средства трябват и за 
гранична полиция, и за 
техника за границата. От 
мвр и синдикати също 
искат още пари, а като 
нямаме внесен бюджет 
от служебния кабинет, 

няма как да ги осигурим, 
уточни Нинова.

 Служебното прави-

телство очаква парламен-

тът да приема определе-

ни закони по Плана за 
възстановяване и устой-

чивост, за да можем да 
дадем още един тласък за 
приемането ни в Шенген, 
но не желае да дойде да 
обсъдим и приемем тези 
закони, коментира Нино-

ва. тя определи поведе-

нието на правителството 
като противоречиво. Ни-

нова не приема отказа 
на служебния премиер 
гълъб донев да дойде 
в НС, за да бъде изслу-

шан. От една страна той 
дава оценка, че партии-

те използват случая, за 
да се настройват една 
срещу друга, а от друга, 
самият донев настройва 
институциите една сре-

щу друга, смята Нинова. 
тя цитира служебния 
министър-председател, 
който призова партиите 
да не превръщат Шенген 
в разменна монета за по-

стигане на кратка и съм-

нителна медийна и по-

литическа слава. думите 
на г-н донев са обидни 
и неприемливи, обясни 
Нинова.

сниМкаБТа

Депутатите от ПГ "БСП за България" се срещат днес с кандидат-премиера проф. Николай Габровски

корнелиянинова:

Ще откажем на проф. Габровски
подкрепа за мандат на ГеРб
служебнотоправителствонастройвапартиитееднасрещудруга,
вместодагиобединява,заявилидерътнаБсП

“Преди два дни бях в малко търно-

во - навсякъде има патрули, а местното 
население постоянно се притеснява от 
движението на бежанци. този въпрос 
стои с голяма сила пред хората”, заяви 
секретарят на Пг “бСП за българия” 
вяра емилова в тв ефир. тя изтъкна, че 
сред посочените причини българия да 
не бъде подкрепена да влезе в Шенген 
са високите нива на корупция и невъз-

можността на страната да се справи с 
мигрантския поток.

“Невкарването на нов бюджет от 
служебния кабинет означава, че не мо-

гат да бъдат заложени пари, които да 
подпомогнат влизането на българия в 
Шенген. Става дума за допълнителни 
средства на мвр за охрана на грани-

цата”, поясни емилова. Според нея е 
неадекватно твърдението, че заради 
промените в ик ни спират за Шенген. 
“Приемането на българия в простран-

ството е една от най-важните теми, ко-

ито стоят пред нашата страна. Затова 
и от “бСП за българия” внесохме де-

кларация в НС, с която да привлечем 
вниманието на политическите сили и 
на хората към проблема. От “Продъл-

жаваме промяната” дори не влязоха 
да я гласуват”, припомни емилова. тя 
определи предложенията на ПП да се 
приемат закони, които да ни подготвят 
за Шенген, като “след дъжд - качулка” 
и “извинение, че не са влезли в зала”.

емилова отново потвърди позиция-

та на бСП, че не би участвала в прави-

телство с мандат на герб. 
НС на бСП взе решение да не 

подкрепяме правителство с мандата 
на герб, дПС и “възраждане”, зая-

ви депутатът от бСП иван ганчев в 
радиоефир. Срещите на ръководство-

то на партията и на парламентарната 
група с редовите членове не са спи-

рали. “Стараем се да бъдат по-чести, 
за да се подобри комуникацията. Ние 
сме демократична партия и не мисля, 
че членовете са раздвоени. всеки има 
право да проявява позициите си”, ко-

ментира ганчев. “Хората имат нужда 
от бюджет с изключително силна со-

циална насоченост и бСП ще държи 
на това. Ние ще продължим да се бо-

рим за увеличаването на социалните 
придобивки на българските гражда-

ни”, добави ганчев.

вяраеМилова:

Хората по границата са 
притеснени заради мигрантите
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Столичната община не 
изпълни съдебно решение 
за предотвратяването на 
замърсяването на възду-

ха в София и гражданите 
вече могат да търсят обез-
щетение при всяко преви-

шение на нормите.
Софийският градски 

съд осъди преди година 
общината за бездействие 
по отношение на задъл-

женията й за управление 
и контрол на дейностите 

по качеството на атмос-

ферния въздух. колек-

тивният иск бе заведен 
от сдружение "За Земя-

та" и други организации 
четири години по-рано. 
Съдът прие, че общината 
с действията и бездейст-

вията си е допуснала 
наднормени емисии на 
фини прахови частици, 
което е довело до риск за 
здравето на гражданите. 
кметството бе осъдено 

и в срок до 12 месеца да 
предприеме ефективни 
мерки за отстраняване на 
проблема. този срок из-

тече на 25 ноември 2022 
г., а общинската власт не 
успя да приеме правила 
за въвеждане на зони с 
ниски емисии и не из-

гради цялостна свързана 
велосипедна мрежа, коя-

то да позволява лесно и 
безопасно придвижване 
между отделните кварта-

ли. Също така общината 
не изпълни и нарежда-

нето да съда да направи 
анализ на възможностите 
за изграждане на паркове 
в териториите с наднор-

мено замърсяване и зеле-

ни стени, нито пък анализ 
по какъв начин градското 
планиране влияе на ка-

чеството на атмосфер-

ния въздух. кметството 
трябваше да използва ре-

зултатите от анализа при 

изготвянето на нов Общ 
устройствен план.

единствената от мно-

гото мерки, по която е 
сигурно, че има някакво 
реално действие, е въ-

веждането на стимули 
за използване на алтер-

нативни незамърсяващи 
методи за отопление.

Липсва информа-

ция и дали е постигнат 
напредък по много от 
привременните мерки, 

предхождащи делото, за 
които съдът прие, че не 
следва да бъдат отменя-

ни или изменяни.
в създалата се ситу-

ация столичани могат 
да поискат конкретна 
компенсация за липсата 
на действие от страна на 
общинските власти при 
последващи превишения 
на нормите за замърся-

ване на въздуха в града, 
коментират юристи. 

Годишно се раждат 50 до 
60 хил. бебета, а приемите в 
болница на малчугани до 1 г. 
са около 100 хил. това съоб-

щи детската лекарка доц. Рада 
маркова по време на кръгла 
маса в Народното събрание 
на тема “Анализ на нуждите 
за изграждане на Национална 
детска болница”. По думите 
й у нас хоспитализациите при 
деца са около 35-40%, докато 
в европа са 3,5 до 4%. Според 
детската лекарка причината е 

в “обърнатата пирамида” на 
здравеопазването у нас - до-

минират болниците и болнич-

ната помощ, а липсва доста-

тъчно добра и квалифицирана 
доболнична помощ. дУмА 
припомня, че по-рано през го-

дината от мЗ обявиха, че по-

вечето педиатри у нас работят 
не в болниците, а в извънбол-

ничната помощ.
Според доц. маркова бъ-

дещата Национална детска 
болница трябва да се финан-

сира 100% от държавата, за да 
не се комерсиализира, както и 
да обедини разпилените в мо-

мента педиатрични структури 
в София и страната, осигуря-

вайки комплексно лечение, но 
в същото време насочването 
на деца към нея трябва да ста-

ва по специални критерии. По 
думите й докато статистиката 
за острите състояния не е ре-

ална, то данните за хронични-

те заболявания при децата са 
ясни и предвидими. 

Общинският съветник от БСП диана тонова 
е получила сигнал от граждани за съмнение за 
неправомерно придобиване на общински имот 
от частно лице. Случаят е от Нови Искър, кв. 
"курило" в местността "Бранишки лозя".

За конкретния имот е заведен установителен 
иск за собственост срещу Столичната община, 
но той е отхвърлен от Софийския районен съд 
още през 2011 г. Няма данни имотът да е внесен 
в ткЗС, отчуждаван или за него са извършвани 
разпоредителни сделки. Решението на СРС е 
потвърдено с окончателно решение на Софий-

ския градски съд през 2015 г. С нотариален акт 
от 2022 г. обаче частните лица са признати за 

собственици на имота на основание давностно 
владение.

ето защо диана тонова поставя на район-

ния кмет даниела Райчева въпроса вписан ли е 
актът за общинска собственост от 2011 г. и дали 
след това е отписан.

Общинският съветник от БСП пита също 
така дали кметът на район "Нови Искър" е за-

верявал молба-декларация от частното лице за 
признаване право на собственост върху недви-

жимия имот и дали е издавал удостоверителни 
документи, че имотът не е общинска собстве-

ност. Ако е така, тонова иска районният кмет 
да посочи какви са основанията за това.

115 000 лева ще похарчи 
община Сливен за коледна 
украса тази година, като око-

ло една пета от сумата е само 
за светещо джудже и ботуш 
на входа на общината. Сума-

та е почти двойна в сравне-

ние с миналата година.
джуджето струва близо 

10 000 лева, а коледният бо-

туш - над 15 000 лева, заед-

но с монтажа и демонтажа. 
23,10 лева плаща община 
Сливен, за да се окачи и сва-

ли една коледна топка от ел-

хата в града, чиито светлини 
бяха запалени във вторник 
вечер.  

Според кметското ръко-

водство изпълнителят за таз-

годишната коледна украса е 
избран с обществена поръч-

ка. Оттам обясниха, че еле-

ментите са скъпи, а цената 
им е свързана не само с из-

работката и материалите, а и 
с безопазното им монтиране. 
това изисквало и използва-

нето на специална техника 
и специалисти. Само една 
фирма тази година е изявила 
желание да участва в проце-

дурата за коледната украса.

Народното читалище “Георги Парцалев-1901” в град Лев-

ски откри коледен базар на сувенири в духа на най-светлия 
християнски празник. Събраните средства ще помогнат за 
закупуване на техника за Обединената школа по изкуствата 
“добри Христов” към читалището, в което има класове по ки-

тара, пиано, изобразително, танцово и певческо  изкуство.
концерт “коледни снежинки” ще представи читалището 

на 21 декември в салона си. в него ще се включат самодейни 
колективи и деца от школата по изкуствата.

в дните преди Рождество Христово читалището организи-

ра и изложба-базар на коледни сувенири, картички и творби 
на местни творци. Първите сувенири ще бъдат представени на 
19 декември във фоайето на читалището.

Столичната община не 
изпълни съдебно решение 
за мръсния въздух
Софиянцищемогатдасъдяткметствотоидатърсятобезщетение

Джудже и ботуш за над 25 000 лв.  
за Коледа в Сливен

У нас има свръхприем  
на деца в болница

БСП със сигнал за незаконно 
придобиване на общински имот

Коледни базари 
организира читалището  
в Левски
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Увеличение с 60% на 
броя на компаниите за он-

лайн залози за изминала-

та година е регистрирала 
националната агенция за 
приходите (наП). През 
тази година са регистри-

рани 16 сайта. За сравне-

ние през 2021 г. те са били 
10, а дотогава - шест. от 
наП съобщават, че са 
спрели над 130 плат-

форми за онлайн залози, 
тъй като не притежават 
лиценз. Публикувани са 
също списъци с лицензи-

раните сайтове, както и на 
тези, които са спрени.

Приходната агенция 

съветва всеки, който има 
желание да залага онлайн, 
предварително да се ин-

формира дали избраната 
от него платформа е ли-

цензирана.
от 12 декември наП 

ще поднови поддържане-

то на регистъра на уязви-

мите към хазартни игри 
лица. той няма да е пуб-

личен и до него ще имат 
достъп ограничен брой 
длъжностни лица. “ис-

кане за вписване може да 
подаде всеки, който смята, 
че не може да контролира 
както времето, прекарано 
в хазартни игри, така и 

средствата, които израз-
ходва за участие в тях”, 
обясниха от приходната 
агенция. всяко лице, кое-

то смята, че има проблем 
с хазарта, както и лицата, 
чието социално положе-

ние и/или равнище на до-

ходи може да ги направи 
по-податливи към участие 
в хазартни игри и развива-

не на хазартна зависимост, 
могат да се впишат в този 
регистър с цел забрана или 
недопускане до участие в 
хазартни игри. вписаните 
лица също така имат пра-

во сами да поискат залича-

ването им от регистъра.

трябва да се готвим до края на 
март за между 10 и 15% повишаване 
на цената на природния газ, но това 
е временна прогноза. това каза пред 
“Фокус” иван Хиновски, бивш пред-

седател на парламентарната комисия 
по енергетика и председател на Бъл-

гарския енергиен и минен форум.
“Последните анализи и фючърсни 

сделки, които се реализират на за-

падните борсови пазари, показват 
очаквано повишаване на цената на 
природния газ и на LNG, което до из-

вестна степен се дължи и на трудно-

стите по изграждане на терминалите 
в Германия, дългосрочния договор на 
катар с китай, т.е. редица междуна-

родни фактори, които определят една 
песимистична прогноза за цената на 
газа на борсите. това влияе върху 
всички бъдещи сделки, фючърсни 
сделки на “Булгаргаз”. но тук, разби-

ра се, и върху цената на нашия газ, 
който е една смесица, микс от азер-

байджански газ, газа от хранилището 
в чирен и бъдещи сделки на LNG”, 
обясни той.

Природният газ в европа поскъпна 
с 1,74% към 11 часа българско време 
вчера спрямо цената при затварянето 
на борсата предходния ден, показват 
данните от лондонската борса ICE. 
Фючърсите за януари 2023 г. на хъба 
ти ти еф (TTF) в нидерландия се 
търгуваха на цена от 140,90 евро за 
мегаватчас или почти 1470 долара за 
1000 куб. метра. вчера борсата отво-

ри на цена от 145 евро за мегаватчас. 
тя затвори в петък при 137,75 евро 
за мегаватчас - около 1440 долара за 
1000 куб. метра.

най-големият ценови пик досега 
на водещата европейска газова борса 
бе отчетен на 26 август - 346,52 евро 
за мегаватчас или около 3500 долара 
за 1000 куб. метра.

Природният газ на “Газов хъб 
Балкан” в сегмента “ден напред” за 
вчера се понижи с 2,07% (202,80 лева 
за мегаватчас) в сравнение с цената 
му за предходния ден (207,08 лева за 
мегаватчас).

тази година българските банки съвместно с правоохранителни 
органи са осуетили 104 неправомерни трансакции на пари с помо-

щта на т.нар. “финансови мулета”, двойно повече от миналата годи-

на. идентифицирани са и 8 лица, които набират посредниците, както 
и 38 жертви на подобна престъпна дейност. Предотвратени са щети 
за над 1.5 млн. евро. това отчете асоциацията на банките в България 
(аББ) по повод осмата година на кампанията на европейския център 
за борба с киберпрестъпленията към европол, насочена срещу схеми 
за изпиране на пари и набиране на “финансови мулета”.

Финансово муле се нарича лице, което прехвърля незаконно при-

добити финансови средства между различни банкови сметки, често 
в различни държави, като за тази дейност получава комисиона. По 
данни на европол в 95% от случаите “финансовите мулета” се из-
ползват за усвояване на средства, източени преди това чрез кибер-

престъпна дейност. често тези посредници дори не разбират в какво 
престъпление са въвлечени. За набирането на финансовите мулета 
се използват различни схеми, предупреждават от аББ. например в 
сайтове за запознанства престъпници се опитват да убедят жертвите 
си да отворят банкови сметки за изпращане или получаване на сред-

ства. друг прийом са постове в социалните мрежи и онлайн обяви с 
примамливи предложения за работа и изкарване на лесни пари. тези 
обяви са насочени най-вече към млади хора, безработни, новодошли 
в съответната страна, като отново от тях се иска да предоставят бан-

кова сметка или да открият нова. За да изглежда фалшивата обява 
автентично, престъпниците дори подправят уебсайтове на реално 
съществуващи компании.

очакванията на потребителите за 
темпа на инфлацията през следващите 
12 месеца нарастват спрямо септември, 
докато за следващите 3 г. остават без 
промяна, се казва в доклад на европей-

ската централна банка (еЦБ) за потреби-

телските нагласи през октомври 2022 г.
обобщеното ниво на очакване е за 

растеж на инфлацията с 5,4% през след-

ващите 12 месеца, докато през предход-

ния период предвижданията на потре-

бителите бяха за увеличение с 5,1%. За 
3-годишния период очакванията остават 
без промяна от 3%. несигурността от-

носно темпа на инфлация през следва-

щите 12 месеца се увеличава значително 
след началото на войната в Украйна, от-

чита еЦБ.
нарастват очакванията на потре-

бителите за растежа на разходите и 
доходите в номинално изражение през 
следващите 12 месеца. очакваният ръст 

на разходите продължава да изпреварва 
този на доходите. Потребителите очак-

ват номиналните им доходи да нараснат 
с 0,7% през този период, докато през 
септември предвижданията им бяха за 
увеличение с 0,6%. За номиналните им 
разходи потребителите очакват през 
следващите 12 месеца да се увеличат 
с 4,5% при прогноза през септември за 
ръст от 4,7 на сто.

очакванията за темпа на икономи-

чески растеж през следващите 12 месе-

ца намаляват (от -2,4% през септември 
на -2,6% през октомври), докато потре-

бителите прогнозират, че ръстът на без-

работицата ще се увеличава през този 
период. очакванията се увеличават на 
12,5% при 12,2% през септември.

Потребителите очакват пазарната 
цена на жилищата им да се увеличава 
с по-слаби темпове през следващите 12 
месеца. През октомври прогнозите са 
за поскъпване с 3%, докато през сеп-

тември бяха за увеличение на цените с 
3,4%. очакванията на потребителите са 
за продължаващо повишаване на лихве-

ните проценти по ипотечните кредити 
до средно равнище от 4,7%.

Пазарът на употребявани 
автомобили в европа придо-

бива все по-международни ма-

щаби. това показват данни на 
платформата BCA, цитирани 
от Automobilwoche. един на 
всеки три автомобила от общо 
1,5 млн. превозни средства, 
търгувани през BCA в европа 
(включително великобрита-

ния), е изнесен в друга страна. 
Поради мащабите на BCA тези 
цифри могат да бъдат индика-

тор за целия пазар в региона.
износът на употребявани 

превозни средства в европа 
ще се засили съществено до 
2030 г., изтъква Филип Берг, 
управляващ директор на гер-

манското дъщерно дружество 
BCA Autoauktionen. и докато 
автомобилите от среден клас 
остават популярни в Герма-

ния, малките автомобили про-

дължават да доминират при 
търсенето в много страни от 

Южна европа.
Според BCA повечето упо-

требявани автомобили, изли-

защи от Германия, се насочват 
към нидерландия - общо 18%. 
След нея се нареждат австрия 
(16%), Полша (8%), Португа-

лия (7%) и Франция (6%).

При електрическите моде-

ли доминира норвегия, следва-

на от нидерландия, Швеция и 
Португалия. Причината за това 
са данъчните предимства в тези 
страни, които благоприятстват 
закупуването на употребявани 
електромобили, обяснява Берг. 

НАП отчете 60% ръст 
на сайтовете за залози
Данъчнитещелидавкарватвсписъкзависимитеотхазарта

Прогнозират 
10-15 на сто 
поскъпване на 
газа през март

Потребителите в ЕС очакват инфлация и безработица

Банките хванаха 
104 финансови мулета

Всеки трети употребяван 
автомобил в Европа се изнася
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През третото тримесечие на 2022 г. 
брутният вътрешен продукт (БвП) на 
България е нараснал с 3,3% в сравнение 
със същото тримесечие на 2021 г. и с 0,6% 
спрямо второто тримесечие на 2022 г. по 
сезонно изгладени данни, съобщи нацио-

налният статистически институт.
По предварителни сезонно изгладени 

данни на нСИ, оповестени в началото на 
септември, през второто тримесечие на 
2022 г. БвП на България нараства с 4% в 
сравнение с второто тримесечие на 2021 г. 

и с 0,8 на сто спрямо първото тримесечие 
на 2022 г. в средата на август национал-

ната статистика отчете годишен ръст през 
второто тримесечие на 2022 г. на БвП от 
4,8 на сто и с 1,1 на сто спрямо първото 
тримесечие на 2022 г. според сезонно из-

гладените данни по експресни оценки.
През третото тримесечие на 2022 г. 

брутната добавена стойност (БдС) се по-

вишава с 3,1 на сто на годишна база и с 
0,6 на сто на тримесечна база (данните са 
предварителни и сезонно изгладени).

растежът на БдС се определя от уве-

личението при следните икономически 
дейности: Промишленост - 17,7 на сто, 
Професионални дейности и научни изслед-

вания; административни и спомагателни 
дейности - 1,4 на сто, държавно управле-

ние; образование; хуманно здравеопазване 
и социална работа - 1,4 на сто, Създаване 
и разпространение на информация и твор-

чески продукти; далекосъобщения - 0,9 на 
сто, Финансови и застрахователни дей-

ности - 0,8 на сто и операции с недвижими 
имоти - 0,6 на сто. Спад на годишна база 
е регистриран в Строителството с 13,4 на 
сто, в търговия, ремонт на автомобили и 
мотоциклети; транспорт, складиране и 
пощи; хотелиерство и ресторантьорство - с 
0,7 на сто, както и в култура, спорт и други 
дейности - с 0,1 на сто.

През третото тримесечие на 2022 г. 
произведеният БвП възлиза на 44 959 
млн. лв. по текущи цени според предвари-

телните данни. на човек от населението 
се падат 6 601 лв. от стойностния обем на 
показателя. При среден за тримесечието 
валутен курс от 1,941935 лв. за 1 щатски 
долар БвП възлиза на 23 151 млн. долара 
и съответно на 3 399 долара на човек от 
населението. Преизчислен в евро, БвП е 
22 млрд. и 987 млн. евро, като на човек от 
населението се падат 3375 евро.

дружествата, извършващи 
дейност в отраслите на суровия 
нефт, природния газ, въглищата 
и нефтопреработването, внасят 
задължителна временна солидар-

на вноска за генерираните свръх-

печалби. това реши парламентът 
с приетите на второ четене про-

мени в Закона за корпоративното 
подоходно облагане. Целта на 
измененията е да се генерират 
повече средства, с които да мо-

гат да се компенсират бизнесите 
и хората заради високите енер-

гийни цени. в момента за тези 
цели се ползва печалбата само на 
държавните фирми, които правят 
вноски по решение на правител-

ството във фонда за сигурност на 

електроенергийната система.
Според приетите текстове 

временната солидарна вноска 
се декларира и внася по реда и в 
срока за подаване на годишната 
данъчна декларация за корпо-

ративното подоходно облагане. 
Предвижда се за невнесената 
в срок да се дължат лихви съ-

гласно Закона за лихвите върху 
данъци, такси и други подобни 
държавни вземания.

в хода на дискусията драго-

мир Стойнев от БСП коментира, 
че въпросните текстове отго-

ворят на еврорегламент, който 
вече е в сила. той посочи, че от 
1 декември всички производите-

ли на електроенергия трябва да 

имат таван на приходите. това е 
работа на министерския съвет, 
посочи Стойнев, като добави, че 
регламентът е над закона и какви 
ще бъдат таваните може да реши 
министерският съвет със свое 
постановление. опасността да се 
сътвори нещо, което да попречи, 
вместо да помогне на българската 
енергетика, е реална, предупреди 
драгомир Стойнев.

Бе прието, че условията и 
редът за компенсиране на физи-

ческите лица се определят с по-

становление на министерския 
съвет по предложение на минис-

търа на икономиката и индус-

трията и на министъра на труда 
и социалната политика.

русия обмисля три възможни варианта за отговор на нало-

жения от Запада таван на цената на нейния петрол, предаде рой-

терс, като се позова на в. “ведомости”. най-строгият отговор 
предвижда забрана за продажба на руски петрол на държавите, 
които подкрепят тавана от 60 долара за барел, приет от страните 
от Г-7, посочва “ведомости”, като се позовава на два запозна-

ти източника, близки до правителството в москва. мярката би 
включила забрана на продажбата и чрез посредници.

вторият вариант, който се обсъжда, предвижда забрана на изно-

са по договори, включващи таван на цената, без значение на стра-

ната, за която е предназначен петролът. третият вариант предлага 
установяването на максимално възможната отстъпка от цената на 
руския петрол сорт Урал спрямо международните стандарти.

руският вицепремиер александър новак заяви, че руският от-

говор на тавана на цената на петрола ще стане ясен още този месец. 
той намекна, че русия може да намали производството, макар и не с 
много. “Блумбърг” пък съобщи, че москва обмисля да наложи под 
на цената, под който руският петрол не може да бъде търгуван.

нов заместник-министър 
влиза в редиците на служебното 
правителство. Поста на Захари 
Христов, за който правител-

ството съобщи, че напуска по 
собствено желание, сега ще бъде 
зает от николай Шушков. той е 
областен управител на Благоев-

град и е назначен на позицията 
със заповед на премиера Гълъб 
донев, съобщават от мС.

Шушков два пъти е бил за-

местник-кмет на община Благо-

евград, а преди това е бил дъл-

гогодишен служител в агенция 
“митници”. на овакантеното 
място на Шушков правител-

ството назначава Стоян Христов 

за областен управител на Благо-

евград. до този момент той е бил 
главен секретар на областната 
администрация в Благоевград. 

Сложната рокада идва, след 
като на 2 декември се разбра, че 
Захари Христов напуска зам.-
министерското място в мррБ по 
собствено желание. всъщност 
той е разследван от прокуратура-

та по сигнал за корупция, който 
бе огласен след назначението му 
тази година. Христов бе за крат-

ко и зам.-министър на виолета 
комитова в първия служебен ка-

бинет на Стефан Янев миналата 
година. тогава той също бе ос-

вободен от длъжност, но без да 

се съобщават мотиви.
През август тази година друг 

бивш зам.-министър в кабинета 
“Янев” - тодор Стоянов, разказа, 
че Захари Христов е искал 10% 
комисионна от пътните фирми, 
за да уреди плащанията, които 
държавата дължеше на бранша. 
миналата година тези пари бяха 
спрени от комитова заради не-

редностите по договорите за те-

кущ ремонт и поддръжка. Спо-

ред Стоянов Христов е лансиран 
за позицията в министерството 
от бизнесмена Георги Гергов и 
вътрешнополитическия секре-

тар на държавния глава николай 
копринков.

Назначиха нов зам.-министър в МРРБ

Николай Шушков

Русия с три възможни 
отговора за ценовия 
таван на петрола

Депутатите одобриха облагане 
на свръхпечалбите в енергийния сектор

НСИ отчете 3,3% икономически 
ръст за година
ПроизвелисмеБрутенвътрешенпродуктзаблизо45млрд.лв.
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Правителството на Хондурас мобилизира хиляди полицейски служители в районите, контролирани от престъпните 
групировки “Мара Салватруча” и “Барио 18”. Това постави началото на частично извънредно положение в два от 
най-големите градове на страната. Лявата президентка Ксиомара Кастро се обяви срещу бандите, изнудващи за 
“данък война”, подпалващи автобуси и убиващи шофьори, които не плащат

снимкибта

Спецчасти на косовска-

та полиция, придружени от 
членове на общинската изби-

рателна комисия, са нахлули 
в помещенията в заселената 
със сърби северна част на 
митровица, съобщиха меди-

ите. тези помещения ще се 
използват за предстоящите на 
18 декември местни избори в 
косово. 

По данни на “косово он-

лайн” в косовска митровица 
се чуват експлозии и сирени, 
в някои райони се вижда дим. 
Полицейското присъствие на 
мисията на еС (EULEX) се е 
увеличило значително. Съоб-

щава се, че сапьорски екип е 
обезвредил във вторник ве-

черта ръчна граната в сграда-

та на общинската избирател-

на комисия в северната част 
на косовска митровица.

косовската полиция съоб-

щи, че са били чути експлозии 
и изстрели във вторник при 
ескортирането на служители 
от Цик на косово, посетили 
общини в Северно косово, 
няма данни за ранени. коми-

сията поиска от полицията 
помощ при подготовката на 
местните избори в страната.

“терорът на курти (косов-

ския премиер) срещу сърбите 
продължава, специалните му 
сили нахлуха в помещенията 
на избирателната комисия в 
косовска митровица, унищо-

жиха всичко, разбиха, опита-

ха се да създадат своите изби-

рателни комисии”, написа в 
туитър директорът на Служ-

бата за косово и метохия 
към сръбското правителство 
Петър Петкович. “Хората са 
възмутени, но решени да не 
се поддават на провокациите 
на курти”, допълни той.

По-рано косовската по-

лиция влезе със сила в сгра-

дата на община Зубин Поток 
в северната част на косово. 
Хората вътре са оказали съ-

протива, чути са взривове, 
а на мястото на инцидента 
са задействани сирени. Ор-

ганите на реда са нахлули в 
общинските помещения, раз-

били са вратите и са сменили 
ключалките. Петър Петкович 
заяви в тази връзка, че преми-

ерът Албин курти умишлено 
е изпратил служители на си-

лите за сигурност с автома-

ти в община Зубин Поток по 
време на срещата на върха 
еС-Западни Балкани в албан-

ската столица.
По-рано сръбският прези-

дент Александър вучич зая-

ви, че обстановката в косово 
“буквално кипи”. дУмА при-

помня, че заради решението 
на Прищина да започне от 1 
декември смяна на сръбските 
номера на колите с косовски 
сърбите се оттеглиха от всич-

ки институции на властта.

Предизборна ескалация 
в Северно Косово
изстрели,експлозииисиренигарнират
подготовкатазаместниявот

турските депутати се сбиха по време на дебат за бюджета 
за 2023 г. Хюсейн Орс, депутат от североизточния черномор-

ски град трабзон, е бил ударен в главата и откаран в интен-

зивно отделение. Според медийните доклади той е бил уда-

рен от член на управляващата “Партия на справедливостта и 
развитието” на президента реджеп тайип ердоган.

“Установихме, че състоянието му се е влошило след удара 
в главата... в болницата беше извършена сърдечна дефибри-

лация”, каза Айлин чесур, съпартиец на Орс от “Партия на 
доброто”.

Орс страда от сърдечни проблеми и е настанен в интен-

зивно отделение като предпазна мярка, съобщи частна ин-

формационна агенция.
“това е ден на срам за турския парламент и за тези, които 

извършиха това нападение”, заяви говорителят на “Партия на 
доброто” курсат Зорлу.

Турските депутати 
се сбиха за бюджета

Сблъсъци между младежи и органите 
на реда избухнаха в Атина и Солун в 
края на демонстрации в памет 
на убит от полицията преди 
14 години тийнейджър. В края 
на демонстрацията в Солун младежи 
подпалиха кофи за боклук и хвърлиха 
коктейли “Молотов” и камъни 
по силите за борба с безредиците. 
Те отговориха със сълзотворен 
газ и заглушителни гранати

Украинската общност в италия скочи срещу световно 
известната миланска опера “Ла Скала”, която открива сезо-

на си с операта “Борис Годунов”. Сред публиката ще бъдат 
премиерката джорджия мелони, президентът Серджо ма-

тарела и председателката на еврокомисията Урсула фон дер 
Лайен. Украинският консул в милано вече настоя оперният 
театър да не открива сезона си с тази опера, за да избегне 
пропагандата на москва. искането му не беше прието за ос-

нователно. Представители на украинската общност в италия 
ще протестират в района на театъра срещу руската инвазия в 
тяхната родина.

в същото време откриването на сезона на “Ла Скала” се из-
ползва за други протести. Левият синдикат “конфедерация на 
основните комитети” ще устрои протестна “вечеря на свещи” 
около театъра срещу нарасналите цени на газа и тока. Протест-

ни прояви планират и две антикапиталистически групи.

Украинци протестират
срещу „Ла Скала”

Българчета в Бразилия 
посрещат Коледа по-рано

Коледните и новогодишните 
празници започват за 96-те българ-
чета в Бразилия още на 10 декем-
ври в неделното училище. Вече 13-а 
година там учат невръстните ни 
сънародници да пишат, четат, да 
познават историята, фолклора и 
традициите ни. “Жаждата им да 
знаят български е наистина огро-
мна”, гордее се техен учител.

Унгария блокира пакет от 
18 млрд. евро за Украйна

Будапеща блокира пакет по-
мощ на ЕС за Киев на стойност 18 
млрд. евро. От Чешкото председа-
телство ще се опитат да намерят 
начин 26-те страни членки да зао-
биколят ветото и да предоставят 
обещаното. 

Френски кмет принуден 
да ожени французойка 
и турчин

Кмет във Франция е заставен 
от съда да бракосъчетае фран-
цузойка и турчин. Той отказвал 
досега, защото е привърженик на 
крайнодесния политик Ерик Зе-
мур и смята, че чужденецът иска 
гражданство.

5,6 милиона студенти 
в Египет през 2032 г.

Студентите в Египет ще бъ-
дат 5,6 милиона след десет години, 
заяви министърът на висшето об-
разование и научните изследвания 
Айман Ашур. В момента те са 3,4 
милиона. В страната има 45 уни-
верситета, но ще са необходими 
още 83, твърдят експерти.

Намериха 12-а жертва 
на свлачището в Иския

Италиански спасители откри-
ха тялото на 31-годишна жена. Тя 
се водеше за безследно изчезнала в 
свлачището на остров Иския. Така 
броят на жертвите нарасна на 12.

В Татарстан поставиха 
паметник на Сталин

Паметник на съветския лидер 
Йосиф Сталин е поставен в двора 
на частно училище в руската репу-
блика Татарстан. Предполага се, 
че скулптурата е вдъхновена от 
творба от 30-те години, пресъзда-
ваща как Ленин и Сталин седят на 
пейка и разговарят.
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Протестните акции в 
столицата на монголия 
Улан Батор ще продъл-

жат, докато не бъдат нака-

зани виновните за мащаб-

ната корупция в страната, 
заявиха пред тАсс де-

монстранти. “Поемете от-

говорност!”, призоваха 
те президента. “Ще про-

дължим да организира-

ме протестни походи до 
площад “сухбаатар” до 
момента, в който вла-

стите не вземат кате-

горично решение и не 
наложат наказания на 
корумпираните лица”, 

каза участник в акцията. 
Недоволството продъл-

жава въпреки темпера-

турите, които достигат 
до минус 30 градуса по 
Целзий.

Протестите в Улан 
Батор започнаха в не-

деля. Причината е не-

удовлетвореността от 
разследването по дело 
за износ на въглища за 
китай, при който се за-

обикаляли митнически-

те изисквания.
Граждани опитаха да 

щурмуват правителстве-

ния комплекс. те поис-

каха да се разкрият име-

ната на заподозрените, 
сред които според тях 
има и високопоставени 
политици. властите фор-

мираха работна група за 
диалог с протестиращи-

те, оглавена от ръково-

дителя на правителстве-

ната администрация и 
лидер на управляваща-

та монголска народ-

на партия дашзегвийн 
Амарбаясгалан. според 
парламента все още не 
се налага обявяване на 
извънредно положение в 
столицата.

Протести в монголия  
до наказание за корупцията

вицепрезидентката на Арженти-

на кристина Фернандес де кирхнер е 
осъдена на 6 години затвор и е с до-

животна забрана да заема държавни 
длъжности. тя бе призната за винов-

на по обвинения за участие в схема за 
измама, при която по време на нейния 
мандат са били присвоени $1 милиард 
чрез проекти за обществени поръчки.

тричленен съдебен състав призна 
кирхнер за виновна, но отхвърли об-

винението в ръководене на престъпна 
организация, където присъдата може-

ше да бъде 12 години затвор. това е 

първият случай, в който аржентински 
вицепрезидент е осъден за престъпле-

ние, докато заема поста. Присъдата не 
е окончателна. Процесът по обжалване 
може да продължи с години. кирхнер 
категорично отхвърли всички обвине-

ния и се самоопредели като жертва на 
“съдебната мафия”.

Поддръжниците й се заканиха да 
парализират страната с общонацио-

нална стачка. те блокираха центъра на 
Буенос Айрес и тръгнаха към сградата 
на федералния съд, биейки барабани и 
скандирайки.

Вицепрезидентката на Аржентина 
с присъда за измама

СниМкаБТа

Един човек е загинал, а няколко са ранени при взрив в полицейски участък 
в индонезийската провинция Западна Ява. Експлозията е избухнала 
непосредствено, след като мъж с нож е влязъл в сградата. Индонезия  
прие строг антитерористичен закон след поредица самоубийствени 
атентати, свързани с вдъхновена от "Ислямска държава" групировка

Главната прокуратура на 
Германия обяви, че е спряла 
опит за държавен преврат в 
страната. тайните служби за-

държаха 25 от над 50 души, 
заподозрени в организира-

нето на заговора. всички те 
принадлежат на групировката 
“Граждани на райха”. Акция-

та е обхванала 11 германски 
провинции (над 130 къщи и 
апартаменти), както и Ав-

стрия и италия.
министърът на правосъ-

дието марко Бушман оправда 

националната операция със 
съмнение за подготовка на 
терористична атака. “демо-

крацията е устойчива: от тази 
сутрин се провежда голяма 
антитерористична операция”, 
написа той в туитър. Главни-

ят прокурор разследва пред-

полагаема терористична мре-

жа от гражданската среда на 
райха. “има подозрение, че е 
планирано въоръжено напа-

дение срещу конституционни 
органи”, поясниха от Феде-

ралната служба за охрана на 

конституцията (контраразу-

знаването на Германия).
въпреки че задържанията 

на десни конспиратори в стра-

ната се случват редовно, както 
отбелязват местните издания, 
настоящата операция е една от 
най-големите в историята. в 
същото време терористичната 
организация се оказва със се-

риозни участници - включва 
наследника на пруските прин-

цове, политик, високопос-

тавени военни и войници от 
специалните сили на минис-

терството на отбраната.
От задържаните 22-ма са 

членове на терористична ор-

ганизация, а трима са под-

дръжници. сред арестуваните 
има и гражданка на руската 
федерация - виталия Б. водят 
се разследвания срещу още 27 
души. Пучистите имат “съвет”, 
подобен на правителството, 
както и военно крило. Превра-

таджиите активно набирали 
поддръжници, включително 
и в правоохранителните ор-

гани - армията и полицията. 

според германските власти 
заподозрените - преди всич-

ко династичният принц на 
райс Хенри XIII, с помощта 
на руската гражданка ви-

талия Б., са се свързали с 
представители на русия, но 
не са получили одобрение от 
москва.

в акцията са участвали 
3000 полицаи и служители в 
спецчастите. разследването е 
започнало през август, а за-

говорът датирал от миналия 
ноември.

Германия пресече опит  
за държавен преврат
арестуваниса25-имадесниекстремисти,планиралищурмнаБундестага

китайските власти обя-

виха общо смекчаване на 
ограничителните кОвид-
мерки, предадоха светов-

ните агенции. това стана, 
след като страната, една 
от последните, където бяха 
останали в сила строги 
ограничения, бе разтърсе-

на в края на миналия месец 
от безпрецедентни проте-

сти срещу рестрикциите. 
Последните се вписваха в 
знаковата политика на "ну-

лев-кОвид" на президен-

та си Цзинпин.
Националната здрав-

на комисия съобщи, че 
заразените с коронави-

рус, които нямат симп-

томи или имат леки та-

кива, вече могат да се 
лекуват сами под каран-

тина вкъщи. това е ради-

кална промяна, след като 
в продължение на три 
години в китай всеки с 
положителна проба бе 
настаняван в карантинен 
център.

Общото смекчаване на 
ограниченията бе обявено 
броени часове след публи-

куването на обезпокоител-

ни данни за състоянието 
на втората икономика в 
света. миналия месец из-
носът и вносът са намале-

ли заради строгата поли-

тика и слабото търсене.
"Най-трудният пери-

од (от пандемията) при-

ключи", заяви в коментар 
държавната информа-

ционна агенция синхуа, 
като се аргументира, че 
вирусът вече не е толко-

ва вирулентен и в същото 
време е в ход кампания за 
ваксиниране на 90% от 
населението.

Китай смекчи КоВИД-мерките
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изсветляване на ико-

номиката отчете в поред-

ния си доклад Асоциа-

цията на индустриалния 
капитал в България. Спо-

ред данните през 2021 г. 
само 21,6% от икономи-

ката е останала в сивия 
сектор, при 36,6% десет 
години по-рано. изгле-

дите за 2022 г. обаче са 
по-скоро негативни. това 
се дължи както на поли-

тическата криза в страна-

та, така и на прогнозите 
за слаб икономически 
растеж в края на година-

та. Няма как тези неща 
да не се отразят върху 
условията за правене на 
бизнес -  смени на бор-

дове, рокади в НАП и 
митниците, но ефектът 
от тях ще бъде отчетен 
през следващата година. 
вероятно неслучайно и 
по този показател сме на 
последно място в европа, 
заедно с румъния.

иначе понятията “ико-

номика в сянка” и “сива 
икономика” дойдоха у 
нас с т.нар. демократичен 
преход. С тях се описва 
стопанската дейност, ко-

ято, без значение дали е 
законна или незаконна, не 
се отчита от националната 
статистика. има твърде-

ния, че в годините на го-

леми промени в началото 
на 90-те на миналия век 
у нас сивата икономика 
е играла и положителна 
роля, защото чрез нея хо-

рата на практика успява-

ха да оцеляват. Нейното 
съществуване е донякъде 
неизбежно. Няма как, ко-

гато гледате в двора си 
домати и дадете няколко 
от тях на съседа за сала-

та, той да впише това в 
годишната си данъчна де-

кларация като доход и да 
плати данък, като изчис-

ли стойността на зарзава-

та по пазарните цени на 
дребно във времето, ко-

гато сте му го дали. това 
е прекалено и не може да 
стане, защото разходите 
за контрола на подобна 
стопанска дейност ще 
надхвърлят ползите. 

доматите, подаде-

ни през оградата, не са 

проблем. Проблем е, че 
две трети от хората у нас 
вярват, че икономиката в 
сянка е най-краткият път 
за забогатяване. Проблем 
е и, че нейното съществу-

ване с годините почти бе 
официализирано. Борбата 
с нея се изразява главно с 
традиционни проучвания-

та на АикБ, след които не 
следва нищо съществено.

индикатор за сива ико-

номика е разликата между 
потреблението и деклари-

раните доходи. България 
уж е най-бедната държава 
в еС, но е на челно място 
по брой луксозни авто-

мобили на човек. А те с 
обикновена заплата не се 
купуват. Явно изсветля-

ването на икономиката е 
само на книга, а рискът за 
ослепяване от нейната ос-

лепителна чистота е силно 
преувеличен.

  �
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Предложението на 
френския президент ема-

нюел макрон да се дадат 
гаранции за сигурността 
на русия в бъдещите пре-

говори за европейската 
сигурност напомнят тест 
за когнитивните способ-

ности на европейския 
мозък. За съжаление, в 
значителни зони клетки-

те му са дегенерирали от 
митове и фобии. или не 

се оросяват достатъчно 
с трезвост и реализъм. 
това, че тази диагноза 
важи за част от източното 
му полукълбо, не е тайна 
- мисленето на балтий-

ските страни и Украйна 
отдавна е неизличимо и 
неслучайно те отхвърлиха 
предложението, без да се 
замислят. По-тревожното 
е, че диагнозата е в сила 
и за централната му част, 
доколкото бе отхвърлено 
от почти всички партии в 
управляващата коалиция 
в Германия. А и се смята-

ше, че Германия и Фран-

ция са партньори в регу-

лирането на украинския 
конфликт и изобщо по 
европейската сигурност. 

чипът на украинския 
конфликт е сглобен не от 
русия. Основната причи-

на за него е разширява-

нето на НАтО до самите 

й граници по настояване 
именно на източна ев-

ропа и по внушение на 
САЩ. макар и в НАтО, 
първите се тресяха от 
фобията, че едва ли не 
ще бъдат нападнати от 
русия. вторите искаха 
да я накажат заради во-

дената от нея независи-

ма политика.
кремъл обаче не може-

ше да стои със скръстени 
ръце пред възможността в 
Украйна или в Латвия да 
се появят ядрени ракети, 
срещу които той няма да 
има време да реагира, ако 
вземат за мишена москва. 
както при карибската 
криза през 1962 г. джон 
кенеди поиска от Никита 
Хрушчов да махне раке-

тите със среден обсег от 
куба, така и Путин е в 
правото си да не допусне 
появата на ядрени ракети 

пред прага си. При ядре-

ните преговори САЩ-СС-

Ср всяка от страните се 
стараеше да влезе в стра-

ховете на другата и така 
двете суперсили стигаха 
до стратегическия баланс. 
източната част на мозъка 
обаче е пълна с инфан-

тилни тромби, за да стиг-

не до такава зрялост. Ако 
и мисленето на Германия 
се окаже задръстено с 
плаките на американската 
сервилност, европейската 
сигурност не я чака нищо 
добро.

истината е, че в За-

падна и Южна европа 
има политически сили и 
личности, които мислят 
като макрон. Но ще им 
предстои тежка битка с 
източна, Централна и Се-

верна европа, за да не се 
стигне до мащабен евро-

пейски конфликт.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

СТУДЕНТСКИ ПРАЗ-

НИК. Честването започ-

ва през 1903 г. По повод 
15-годишния юбилей на 
единственото тогава в 
Княжество България Висше 
училище датата става празник 
на всички студенти в България. Празнуването е от-

менено след 1944 г. и е заменено със 17 ноември, ко-

гато е Международният ден на студентите. През 
1962 г. празникът на СУ на 8 декември е възстано-

вен. На заседание на Съвета на ректорите на 28 ок-

томври 1994 г. е взето решение 8 декември да бъде 
неучебен ден и празник на българските студенти.

1914 - РАЖДА СЕ ПОЛИНА НЕДЯЛКОВА, ПЪР-

ВАТА ЖЕНА ГЕНЕРАЛ В БА (УМИРА 2001 Г.). За-

вършва военна академия в Мос-

ква и става инженер-механик на 
автобронетанкова техника. На 
22 г. участва като интербрига-

дист в Гражданската война в 
Испания, а след това - във Вели-

ката отечествена война. Постъпва в БА като пол-

ковник, а през 1974 г. е произведена в генерал-майор. 
Носител на френския Орден на Почетния легион, на 
съветския орден "Червено знаме", посмъртно е от-

личена с руския орден "Великая победа" (2007).

1931 - ПАТЕНТОВАН Е КОАКСИАЛНИЯТ КА-

БЕЛ. Патентът е даден на Лойд Еспен-

шийлд от Кю Гарденс, Ню Йорк, и Хер-

ман А. Афел от Риджууд, Ню Джърси, 
и е приписан на American Telephone & 
Telegraph Co. Тогава още никой не 
предполага за какво може да е полезно новото из-

обретение. Най-напред експериментите с коакси-

ални кабели се провеждат в лабораторията Bell за 
нуждите на телефоните.

1980 - УБИТ Е ДЖОН ЛЕНЪН, БРИТАНСКИ 
РОК МУЗИКАНТ (Р. 1940 Г.). Един 
от основателите и до края водеща 
личност в "Бийтълс". През целия си 
живот е активен борец за мир. Пе-

сента му "Imagine" е неофициален 
химн на планетата Земя. Застре-

лян е от Марк Чапман на отиване 
към звукозаписното студио с жена си Йоко Оно. Уби-

ецът е осъден на доживотна присъда.

1987 - ПОДПИСАН Е ПЪРВИЯТ ДОГОВОР МЕЖ-

ДУ СССР И САЩ ЗА ЛИКВИДИРАНЕ НА РАКЕТИТЕ 
СЪС СРЕДЕН И ПО-МАЛЪК ОБСЕГ. Парафиран е от 
Михаил Горбачов и 
Роналд Рейгън във 
Вашингтон. Вли-

за в сила от 1 юни 
1988 г. Съгласно 
договора СССР се 
задължава да уни-

щожи 1752 раке-

ти, а САЩ - 859. Договорът забранява разработката 
и дислоцирането на наземните балистични ракети с 
къса и средна далекобойност, т.е. с обсег от 300 до 
3400 мили (от 5 до 5500 км), както и на всички наземно 
базирани крилати ракети. Инспекциите за изпълнени-

ето на договора завършиха през 2001 г.

1987 - НАЧАЛО НА ПЪРВАТА ИНТИФАДА В 
ИВИЦАТА ГАЗА. На тази дата в бежанския лагер 
Джабалия избух-

ва бунтът на па-

лестинците от 
окупираните те-

ритории. Интифа-

дата е наричана 
още "каменната 
война", тъй като 
палестинците из-
ползват камъни и 
други импровизи-

рани оръжия. До 
13 септември 1993 г., когато във Вашингтон, САЩ, е 
подписано споразумение за палестинско самоуправле-

ние на Газа и Ерихон, загиват около 2000 палестинци 
и близо 150 израелци.

Насветло,всянката

ЕвропасрещуЕвропа

АНАТолИйсТАНКУлов
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На 22 декември 2021 г. общин-
ският съвет в с. мирково, софийска 
област, се нареди сред вандалите, ко-
ито в последните години “геройски” 
посягат на антифашистки паметници 
у нас. общинският съвет реши да де-
монтира от центъра на селото Памет-
ника на загиналите в антифашистката 
борба и във втората световна война, 
без дори да се допита до жителите 
си. 

рушенето на паметници е нова 
форма на вандализъм. това е един 
паметник, който съм запомнил от 
своето детство, в училище не са ни 
разказвали нищо за този период от 
нашата история. обаче от възрастни 
знам с какво са заслужили тези млади 
хора да имат паметник в центъра на 

селото.  Знаех, че това са партизани 
от отряда “чавдар”, знаех, че са били 
участници в отечествената война, 
сражавайки се срещу фашистите. и 
когато забелязах един ден, отивайки 
на училище, че паметникът се раз-
рушава, не предполагах какво ще се 
случи - освен премахването на са-
мия паметник, разрушиха и неговия 
постамент, най-варварски разбиха и 
захвърлиха на боклука парчетата от 
паметната плоча с имената на герои-
те от мирково, загинали във втората 
световна война за победата над наци-
зма и фашизма. 

след това бронзовият монумент 
бе захвърлен на селския стадион. 
тези безобразия ме възмутиха и ре-

ших да намеря съмишленици и да 
създадем структура на Бас в община 
мирково. решихме да изпратим сиг-
нали до министерството на отбрана-
та, до министерството на културата 
и до Народното събрание. 

организирах и подписка в селото, 
имаше митинг, а след това бях при-
викван в полицията и заплашван. Но 
това не ми попречи, а напротив - даде 
ми кураж да се боря за възстановява-
нето на паметника.

до момента знаем, че той е в леяр-
ната на тодор Ганарев в с. овощник 
до град казанлък. от общината никой 
не ни дава информация. Паметникът 
се демонтира, без да се допитат до 
гражданите на община мирково. За 
това настояваме той да се постави от-
ново на площада, за да може да съх-
раним историята, истината за борбата 
срещу фашизма и нацизма. Почитта 
към миналото възпитава младото по-
коление.

малкоистория

  �
Адв. Тодор КРЪСТЕВ

  �
Даниел БогДАноВ*

откъдето и да се поглед-
не, 8 декември си остава, може 
би, най-интересният празник за 
всеки, докоснал се до универси-
тетското образование в Бълга-
рия. това е уникален български 
празник. По света студентите 
празнуват на 17 ноември. и 
това, че си е само наш, го прави 
още по-специален и интересен.

дотук със статистиката.
През годините няма власт, 

която да не е флиртувала със 
студентите, или да си е нямала 
проблеми с тях. е, може би, без 
тази в момента.

Няма власт, която да не е ис-
кала да ги постави под контрол 
и мониторинг.

Няма власт, която да не е 
търсила тяхното съдействие в 

трудни за нацията и държавата 
моменти.

Няма и няма и да има.
Защото сплавта между мла-

дост и образованост е тита-
нична и взривоопасна. Зависи 
накъде ще се насочи, или ще я 
насочат.

студентите освиркаха фер-
динанд преди век и универси-
тетът им беше затворен. сега 
свирят по мачовете или в чал-
готеката.

студентите бяха първите 
доброволци през Първата и 
втората световна война. При-
бираха се от виена, Париж и 
Лайпциг, за да се запишат като 
доброволци. Повечето от тях не 
се върнаха никога на студент-
ските банки.

Представяте ли си това да се 
случи днес? май  не.

дано да не съм прав!
През 80-те години като сту-

дент емил кошлуков бе вкаран 
в затвора заради “фашизмът” 
на Желю Желев. Представя-
те ли си колко неразбираемо 
е това за днешните студенти 
в епохата на интернет? да те 
окошарят заради книга!

сега ги прибират за мари-
хуана, алкохол и протекъл си-
ликон, а “фашизмът” на Желю 

им звучи на повечето като 
тройно дестилирана водка.

Не знам, може би леко пре-
солявам гозбата, но така го 
чувствам.

страшна девалвация има 
във висшето образование у 
нас. Затова ми е думата. уни-
кална девалвация.

образованието се превърна 
не в ценност, а в житейска по-
требност с единствена цел ли-
чностно себеустройване и кари-
еризъм. и няма лошо, ако това 
себеустройване е подплатено с 
базисните знания, изискуеми за 

съответното образование.
За съжаление, печалната 

ми констатации е, че това не е 
така. Завършват хуманитар-
ни специалности, без да да са 
прочели литературата, без ко-
ято до 90-а година нямаше да 
те пуснат да минеш и в осми 
клас.

Не знам. искам да бъда 
разбран правилно. и сега има 
мотивирани и добре подготве-
ни студенти. За съжаление, те 
не са мнозинство. и няма как 
да е иначе, когато по брой на 
студенти твърдо държим пър-

вото място в света.
да, точно така - Бълга-

рия е на първо място по брой 
студенти, съотносими с насе-
лението на страната. и това 
в голяма степен обяснява не-
щата. винаги, когато се гони 
количеството, качеството дава 
фира.

Но, както и да е. да се на-
дяваме, че времето ще регули-
ра и тези процеси.

а иначе - честит празник!

Фейсбук
Днес.БГ

Девалвация на родното 
образование
Тъжнатаистинае,честудентите
днеснямашедажедаминатосми
класпрез90-те

историята на студентския празник в България 
започва преди 119 години. На 8 декември 1903 г. 
за първи път е отбелязан празникът на единстве-
ния тогава университет в страната - софийския 
университет “климент охридски”. честването е 
по повод 15-годишния му юбилей, а датата е оп-
ределена от академическия съвет с решение от 30 
ноември 1902 г.

Първоначално софийският университет е бил 
създаден като висш педагогически курс към Пър-
ва мъжка гимназия в софия. На 8 декември 1888 
г. тогавашното Народно събрание отчита добрите 
първоначални резултати на педагогическия курс 
и приема закон за преобразуването му във висше 
училище.

През 1920 г. у нас се появяват още два универ-
ситета - сегашните уНсс и икономическият уни-
верситет във варна, а по-късно броят им се увели-
чава все повече и повече, но студентите запазват 
датата 8 декември за своя празник.

след 1944 г. е направен опит за промяна на да-
тата със 17 ноември, когато е международният ден 
на студентската солидарност, но тази идея не сре-
ща успех, защото студентите вече са възприели 8 
декември като свой празник. така през 1962 г. той 
е официално възстановен.

На 28 октомври 1994 г. съветът на ректорите 
взема официално решение, че 8 декември ще е не-
учебен ден и празник на българските студенти.

така с годините най-старият университет на 
България и неговите студенти утвърждават датата 
8 декември за празник на всички студенти у нас.

Как 8 декември става 
студентски празник

Вандализмът се вихри с всичка сила

* Авторът е студент 1 курс, 
председател на БАС в с. Мирково 

и на Младежкото обединение 
на БСП в Пирдоп Паметникът на героите преди и след “вандалската” акция
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"дали за спирането ни за 
Шенген от нидерландия не ста-

ва дума за чисто икономически 
процеси - контейнерни потоци 
от далечния изток да не преми-

нават през територията на Бъл-

гария, а да продължат по лини-

ята, по която вървят в момента?" 
това коментира народният пред-

ставител от "БСП за България" 
Борислав Гуцанов в предаването 
"денят започва" по Бнт. 

"да, ние имаме своите про-

блеми. един от тях е изгражда-

нето на оградата по границата 
ни с турция, което се случи по 
един безобразен начин с откло-

няване на средства. За жалост, 
прокуратурата не се задейства 
по тези въпроси. Грешка беше и 
смяната в Гранична полиция от 
сегашния министър. но да се го-

вори, че страната ни не отговаря 
на условията, това е прекалено", 
добави той.

Според социалиста в послед-

ните месеци служебният каби-

нет е можел още много да напра-

ви, за да се изчистят въпросите с 
нидерландия.

"Публично и за първи път 

президентът коментира, че 
"Продължаваме промяната" е 
проект, който е пряко свързан с 
него - т.е., че е имало политиче-

ско инженерство. това не е най-
доброто нещо за един държавен 
глава", коментира Борислав Гу-

цанов.
Според него румен радев е 

искал да отстрани ГерБ от влас-

тта и на тяхно място да бъде ПП, 
за да може по този начин той да 
има повече власт в държавата. 
Гуцанов подчерта, че президен-

тът не е наивник и много добре 
е знаел кои са "Продължаваме 
промяната", за да коментира  
ситуацията по начина, по който 
сега го прави.

"ние не можем да подкре-

пим мандат на ГерБ, защото 12 
години водим битка с техния уп-

равленски модел. няма как в мо-

мента да ги подкрепим, защото 
проф. Габровски е кандидатът 
им за министър-председател. 
ние го уважаваме като лекар и 
специалист, затова ще отидем 
очи в очи да му кажем, че няма 
да получи подкрепата на БСП. 
така е редно", каза Борислав 

Гуцанов. и посочи, че когато се 
стигне до третия мандат, тога-

ва левицата ще коментира дали 
може или не може да се състави 
редовен кабинет.

"да, считаме, че е по-добре 
да има редовен кабинет, и виж-

дате, че през последните месеци 
по всякакъв начин се стремим да 
има такъв - направихме всичко 
възможно с мандат на "има та-

къв народ", с "Продължаваме 
промяната" и "демократична 
България" направихме огромен 
компромис. и сега сме готови 
на мъдри държавнически дейст-

вия", добави той.
Борислав Гуцанов коменти-

ра, че ако третият мандат бъде 
връчен на БСП, ще има прегово-

ри за правителство, но допусна, 
че с ГерБ трудно ще се намери 
общ език. относно втория ман-

дат на "Продължаваме промяна-

та", социалистът смята, че БСП 
има много разминавания с тях и 
не вижда как ще бъдат изчисте-

ни на преговори. За пример даде 
едноличното решение на кирил 
Петков да прекрати договора с 
"Газпром".

"от първостепенно значение 
за БСП е въпросът как ще се раз-
вива държавата, за което в по-

следните месеци не се говори", 
изтъкна народният представител 
от "БСП за България".

"огромен е натискът от 
страна на Партията на европей-

ските социалисти България да 
приеме истанбулската конвен-

ция. това няма как да се случи. 
нашата позиция не е промене-

на и няма да бъде променена. 
Считаме, че едно дете се ражда 
като момче или като момиче и 
не може да има "родител 1" и 
"родител 2". Що се отнася до 
правата на жените, точно БСП 
е партията, която най-много ги 
защитава. ние внесохме три за-

конопроекта за защита на пра-

вата на жените и за равнопра-

вието на половете", припомни 
Борислав Гуцанов.

БориславГуцанов:

ПЕсоказваогроменнатисквърхунасдаприемем
истанбулскатаконвенция,казванародният
представителот„БсПзаБългария”

Служебният кабинет можеше
да направи още за Шенген

"Цинично е онова, 
което се случи по отно-

шение на Шенген. Бъл-

гарската държава сама 
инициира две проверки 
от ек тук. те завършиха 
с положителен доклад. 
нидерландия дори не 

искаше да погледне фа-

ктите от тези доклади. 
имало е и една послед-

на проверка, която пак 
е била предизвикана 
от българската държа-

ва, и тя е направена от 
австрийския посланик. 

Явно и тя не е била взе-

та под внимание." това 
заяви заместник-пред-

седателят на ПГ "БСП 
за България и предсе-

дател на комисията по 
култура и медии иван 
ченчев в предаването 
"референдум" по Бнт. 
той коментира, че не 
трябва министърът на 
вътрешните работи да 
прехвърля върху парла-

мента отговорността за 
недостига на служители 
в Гранична полиция.

"трябваше от слу-

жебното правителство 
да не внасят удължава-

не на сегашния бюджет, 
в който няма предви-

дени средства за това, 
както и за много други 
неща. това са предиз-

викателства, които мо-

гат да бъдат решени 
през един нов бюджет. 
Законите по Плана за 
възстановяване и ус-

тойчивост са важни, за 
да усвоим средства, но 
трябва да се внесе адек-

ватен бюджет, за да има 
повече средства за бъл-

гарската граница и това 

е безусловно. не може 
от трибуната на парла-

мента да предупрежда-

ваме за това как канал-

джиите осъществяват 
трафик и една седмица 
по-късно се случва го-

лямата беда. тъй като 
сме външна граница на 
еС, нека от ек да бъдат 
така добри да ни изпра-

тят допълнителни сили 
и средства. кой изтег-

ли специалните сили и 
формирования от бъл-

гарската граница - ми-

сля, че това беше прези-

дентската институция", 
допълни социалистът.

"необходимо е да 
се внесе бюджет или да 
се направят редакции 
по предложението за 
удължаване на сегаш-

ния. тези предложе-

ния са важни за всички 
български граждани, 
за функционирането 
на държавата. отказът 
да се внесе бюджет е 
странно и притеснител-

но. Служебният каби-

нет има два варианта на 
бюджет, по техни думи. 
въпросът е защо не ги 

внасят.
Сегашното служебно 

правителство започна 
орязването на социал-

ните придобивки. от 1 
януари няма да има 25 
ст. отстъпка за литър го-

риво, а ни обещаваха да 
има. Ще има по-висок 
акциз за цигарите, кой 
знае още какво. двата 
вида самолети, които 
искат от служебното 
правителство, са 6 млрд. 
лева. Ако махнем поло-

вината от тях - ето ни 
3 милиарда лева за 850 
лв. минимална заплата, 
безплатни учебници до 
12 клас и много други", 
категоричен е ченчев за 
приоритетите на левица-

та и поведението на слу-

жебното правителство.
той обясни още, че 

левицата е започнала 
разговори с другите 
парламентарни групи, 
за да се уточни рамка за 
основните мерки. "как-

во да кажем на българ-

ските граждани след 1 
януари, когато скочи 
цената на газа и водата? 
ние не сме дефинирали 

какво е енергийна бед-

ност."
"казали сме наша-

та позиция, че няма 
да подкрепим първия 
мандат. важно е, че Бо-

рисов няма да е повече 
премиер на страната, 
защото при 12 години 
управление няма как да 
бъде одобрявано подоб-

но нещо.
При трети мандат 

президентът има избор 
на кой да го предоста-

ви. Ако дойде при нас, 
ние ще направим всич-

ко възможно, за да има 
съставен кабинет", зая-

ви ченчев.
"не е вярно, че пар-

ламентът е гледал само 
изборния кодекс. По 
същото време в коми-

сиите вървяха предло-

женията за кризата и 
много от тях бяха под-

крепени. За БСП най-
важни са подкрепата за 
хората и компенсаци-

ите за бизнеса. това са 
приоритети, които ще 
отстояваме в диалог за 
бюджета", каза в заклю-

чение иван ченчев.

иванЧЕнЧЕв:

Правителството на Радев 
орязва социални придобивки
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документален филм, пос-

ветен на 80-ата годишнина на 
актьора Стефан данаилов, ще 
излъчи БитиВи в документал-

ната поредица “непознатитЕ” 
на 10 декември от 13,30 ч. 
Новият филм на сценариста 
Георги тошев, режисьорката 
Ема константинова и опера-

тора Борис Пинтев се фоку-

сира върху малко известни 
факти от живота на един от 
най-популярните българи.

“ламбо от София” показва 
местата на Стефан данаилов 
в родния му град, среща ни с 
негови съученици от начал-

ното училище, състуденти от 
театралната академия като 
Стефан Мавродиев и Йосиф 
Сърчаджиев, колеги и екран-

ни партньори като Цветана 
Манева и Елена райнова.

Филмът прави любопитен 

паралел между София от 60-те 
- 70-те години на миналия век 
и днешната столица. Показват 
се кадри от филми с участие-

то на ламбо, пре-

върнали София 
в снимачна пло-

щадка. Включени 
са и документал-

ни кадри и сним-

ки на данаилов, 
които се показват 
за първи път. За 
реализацията на 
филма съдейст-

ва Столичната община.
“Спомените са нещо ин-

дивидуално - осъзнах го ясно, 
докато помагах на Стефан да-

наилов да напише автобиогра-

фията си “романът на моя жи-

вот”. От смъртта му минаха 
няколко години. Би трябвало 
да мога да говоря за него без 

емоции, но понякога не успя-

вам. “Човек е създаден, за да 
се вълнува”, така ми казваше 
той. Оказа се прав. Спомени-

те на всеки човек са лични. 
Стефан данаилов умееше да 
дава смисъл на другите. Чес-

то повтаряше, че животът е 
като игра на карти - дори и 

да не държиш козове, важно-

то е да изиграеш правилно 
своите. този филм носи нос-

талгията по едно отминало 
време. той е лична история, 
която се превръща в история 
на едно пъстро общество от 
чудаци, вече на изчезване”, 
споделя Георги тошев.

накратко

натозиденсародени

ДОБРИНДАНЕВ,членнаНСнаБСП
Чл.-кор.ЕЛКАБАКАЛОВА-ЛАЗАРОВА,
изкуствовед
ИРИНАНИКУЛЧИНА,
бронзоваолимпийска
медалисткапобиатлон
КРАСИМИРАКОЛДАМОВА,
примабалерина
ЛИНДАРУСЕВА,актриса
САМУИЛСЕФЕРОВ-СУЛИ,художник
СПИРОДЕБЪРСКИ,футболналегенда

Един от шедьоврите в българската 
драматургия - "В полите на Витоша" 
от Пейо Яворов, влиза в репертоара 
на драматичния театър в ловеч с две 
премиери през декември - в ловеч и 
в София. Спектакълът е под режи-

сурата на крис Шарков, който кате-

горично заявява присъствието си на 
българската театрална сцена. Пре-

миерите са на 12 декември от 19 ч. в 
дт - ловеч и на 13 декември в теа-

тър НатФИЗ, отново от 19 ч., научи 
дуМа от Маргарита капитанска, 
пиар и комуникации на дт - ловеч.

През последните няколко години 
трупата на ловешкия театър вдъхно-

вява режисьорите със своя млад със-

тав. Затова и крис Шарков избира в 
главните роли на Мила и Христофо-

ров да се превъплътят актьорите Бо-

ряна Бабанова и Неделин Найденов. 
Заедно с тях на сцената ще излязат 
Петко Венелинов, Елица костова, Ге-

орги Грозев, дейвид тумбарков, Явор 
костов-Яша и аделина Петрова. 

Сценографията и костюмите за 
Яворовата пиеса са на кирил Наумов, 

който тази година беше удостоен с на-

града за костюмография за спекаткъла 
"Службогонци" от 25-ото юбилейно 
издание на Международния фестивал 

"дни на комедията" в куманово, Се-

верна Македония. По музиката работи 
Емилиян Гацов-Елби, известен с твор-

чеството си за спектакли на Нт "Иван 
Вазов", театър "София", театър 199 и 
др. Плакатът е на графичния дизайнер 
и фотограф драгомир димчев.

"В полите на Витоша" на Пейо Яво-

ров неслучайно е посочвана като един 
от шедьоврите на българската драма-

тургия. думите на автора докосват със 
своята нежност и любовна лирика, но 
в същото време се забиват като остри-

ета от невъзможност. тя е и една от 
първите български пиеси с европейска 
проблематика и форма, следваща две 
основни линии - политическа и любов-

на. творбата далеч не е родена от фан-

тазията. В нея Яворов вплита личната 
си любовна история с Мина тодорова, 
чийто край е определен от смъртта. 

Освен характерната за автора кра-

сива неосъществимост на любовното 
чувство, пиесата се занимава и с вечния 
проблем за невъзможността за адапта-

ция на българския интелектуалец в со-

циалния и политическия живот.

Ловешкият театър 
гостува в София
Явороватапиеса„ВполитенаВитоша”подрежисурата
наКрисШарковсдвепремиернипредставления

СнимКиbTVMediaGroup

Националната галерия предста-

вя изложбата “Свързани корпуси” на 
леда Старчева в къщата музей “Вера 
Недкова” в София, ул. “11 август” 2, 
втори етаж. куратор на изложбата е 
диана драганова-Щир. 

Програмата “В дома на Вера Недко-

ва”, започнала през 2019 г., представя 
различни визии и гледни точки на съ-

временни автори в едно пространство, 
изпълнено със спомени и свидетелства 
за интелектуалното и творческото при-

съствие на художничката и за духа на 
времето, в което е живяла.

В новата си експозиция леда Стар-

чева включва изчистени и изразителни 
индустриални форми и конструкции. 
тя анализира и изследва границите и 
целостта на обектите, като начинът й 
на работа се характеризира със струк-

туриране на малки по мащаб модели, 
в които отделните елементи премина-

ват в множество отчетливи фрагмен-

ти. авторката търси взаимовръзката 
между обемите, частите и отделните 
сегменти, които свързва и поставя под 
различен ъгъл и ракурс. Прецизно под-

браните и използвани от леда Старче-

ва материали допълват усещането за 
лекота, изящество и ефимерност.“Недостъпна градина”, 2022

Националната галерия представя Леда Старчева 
в къщата музей „Вера Недкова” в столицата

Новия документален филм 
„Ламбо от София” показва БиТиВи

„Бохеми” на Пучини 
с четири спектакъла  
в Софийската опера

“Бохеми” на Пу-
чини представя Со-
фийската опера на 
15, 16, 17 декември от 
19 ч. и на 18 декември 
от 16 ч. Ученици на 
Райна Кабаиванска ще 
участват в главните 
роли. Спектакълът е 
възстановка на сце-
ничната реализация 
на Бойко Богданов от 
2001 г. и се подготвя от Вера Петро-
ва. Диригент е италианският мае-
стро Паоло Андреоли, а в четирите 
вечери ще се представят артисти 
от майсторските класове на Райна 
Кабаиванска в Нов български универ-
ситет и стипендианти на нейния да-
рителски фонд. Участват оркестъ-
рът и хорът на Софийската опера.

„Литургия доместика”  
на Гречанинов звучи  
в Музея „Борис Христов”

“Литургия доместика” от 
Александър Гречанинов (звукоза-
пис) ще звучи в Музея “Борис Хри-
стов” в София на 9 декември от  
16 ч. Участват Борис Христов, То-
дор Григоров-Терес, Григор Янев, 
Благой Спасов, Българската хорова 
капела “Светослав Обретенов” и 
Камерен оркестър на Българското 
национално радио, диригент - Георги 
Робев. Билети - 2 лв.

Магията на иранското 
изкуство и занаяти  
разкрива изложба в Пловдив

Излож -
бата на по-
солството 
на ИР Иран 
в София и 
Регионалния 
етнограф -
ски музей 
в Пловдив 
“ М а г и я т а 
на иранско-
то изкуство и занаяти”, която се 
открива на 13 декември от 18 ч., ще 
бъде представена за първи път пред 
публика. Ще бъдат показани произ-
ведения на иранското занаятчийско 
изкуство. Произведенията на май-
сторите разкриват самобитната 
красота на иранското изкуство и 
привличат с елегантността, шар-
ките и десените, разкривайки късче-
та от древната иранска традиция 
и култура. Посетителите на музея 
ще могат да се докоснат до обра-
зците на древните ирански изкуства 
и традиционните ирански занаяти, 
съхранени до днес: каламзани - вид 
гравиране върху метал; минакари 
- вид емайлиране; хатамкари - ин-
крустация върху дърво и персийски 
килими. Тази година се навърш-
ват 125 години дипломатически и  
70 години културни отношения 
между България и Иран.
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отговоринакръстословицата

отброй238

- Защо китайските 
деца не вярват 
в Дядо Коледа?

- Защото те 
правят 

играчките...

воДоравно:
"ЕкатеринаВелика".Онан.Ларин/Иван/.Нан.

Сталин/Йосиф/."Лимонада".Оно/Такаши/.Оти/
Мерлин/. Отит. "Анана". Етер. "Ка". Ас. "Хинин".
Рибар.Ос.Балик.Китари.Варгас/Хорхе/."Лаба-
кан".Беноа /Пиер/.Вата.Ева. "ТА".Ракета.Ара.
Зала.Кеф.Мадона.Индра.Баба.Ар.Дозори.Ко-
рона.Надница. "Авин".Сив.Маев /Иво/.Не.Ера.
Вила.Вик.Масур.Рила.Аа.Улика.Низам.Ацети-
лен.Киселини.Сеново.Тирани.Каримов/Ислам/.

отвЕсно:
"Окотонаснета".Оливинит.Ананас.Анализ.

"Вилиси".Еталон.Бро/Одвар/.Анон.Лазер."Ени".
Ахагар.Драма."Ала".Ир.Но.Ила.Акрида.Амин.
"Ил".Тенис.Кеа.Нева.Ни.Аналитик."ВЕФ".Киви.
Аи.Ари.Ен/Ханс/.Лат.Боц.Куц/Владимир/.Ави-
мор. Катамаран. Леса. Енот. Риба. Або. Емитер.
Ол."Никита".Адана.Акини.Инат.Бакеро/Хосе/.
Авесалом.Акад.Каравана.Иру.Ево.АнаКарина.
АронАронов.



справочник14
2022

четвъртък
8 декември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

променливо променливо променливосдъжд облачносдъжд

максимални максимални максимални максимални

12
oC 14

oC 16
oC 14

oC

православенкалендар

00.05“нашиятследобедсбсТв”

/п/

01.15“ляваполитика”

02.10“студиоикономика”/п/

03.10“обществоикултура”/п/

04.10“думатаеваша”/п/

05.10документаленфилма

05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

07.20“актуалноотденя”/п/

07.55“дискусионенклуб”/п/

08:50“парламентарностудио”

11.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсбсТв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“студиоикономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.00Твпазар

22.15 новини - централна еми-

сия/п/

22.40“актуалноотденя”/п/

23.20“студиоикономика”/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.05 сутринсъссветовнотопър-
венствопофутбол

09.25 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев

11.00 Култура.бГ - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории /п/
13.00 “румбата,азироналдо”-

детскитвфилм
13.55 Фестивалнаанимационното

кино:“Койеначело?”-
анимационенфилм

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “бу-бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Звезденпрах”-твфилм
15.10 “снеженсвят”-твфилм
15.35 открийпловдив-Царсиме-

оноватаградина
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 ФиФасветовнопървенство

2022:Третополувреме
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай
22.00 “виктор Юго - враг на дър-

жавата”-твфилм/3епизод/
23.00 посветаиунас
23.25 “полицаи и престъпници:

Трафик”-твфилм/2еп./(16)
00.25 светътиние/п/
00.55 100% будни - сутрешно то-

кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев/п/

02.30 Култура.бГ-предаванезакул-
турасдимитърстоянович/п/

03.30 домътнавярата-Църквата
“св.димитърсолунски”,кв.
“панчарево”/п/

04.00 “снеженсвят”-твфилм/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.59

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“съдебназала:елей”-се-
риал,eп.10

00.30 “добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.10

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.9

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.16

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.16

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Във връзка с предстоящо 
събитие се стараете да 
приключите в срок и ка-
чествено задачите си.

В деловата сфера ще 
трябва да покажете ре-
шимостта си да приклю-
чите свой проект. 

Изпълнението на текущи 
задачи ще бъде възпре-
пятствано поради неве-
жеството на участници.

Ваша оферта ще заин-
тригува солидни клиенти 
и е много вероятно да ви 
се отвори доста работа.

Имате много идеи, но не-
постоянството ви може 
да ви лиши от това задо-
волство и изживяване. 

Ще се разочаровате от 
хората, които сте преце-
нили погрешно. Не тряб-
ва и да прибързвате. 

Работата в екип ще ви 
донесе повече от очаква-
ното. Новости наистина 
ще ви зарадват. 

Ще се преборите със 
страховете си, ако прис-
тъпите към конкретни 
действия и инициативи.

До вас ще достигне ин-
формация, която може и 
да промени плановете ви. 
Не се поддавайте.

Неволно ще попаднете в 
ролята на умиротвори-
тели и ще се справите 
доста успешно.

Ще получавате добри но-
вини, свързани с проект, в 
който участвате. Не се 
подценявайте.

Избягвайте стресовите 
ситуации, а и нямате 
нужда от допълнително 
натоварване.

патапийпрезрялсуетатанатози
святиприелмонашество

вегипет,нареканил,сенамирал
град, наречен Тива. в него се родил
блаженият патапий. родителите му
били християни и възпитали сина си в
благочестие и страх божий. Като дос-
тигналпълнолетие,тойпрезрялсуетата
натозисвятиприелмонашество.

патапийсеотдалечилвегипетската
пустиня,къдетоживеелзабога,подви-
завайкисевпост,молитвииразлични
отшелнически трудове. Когато узнали
занегоимнозиназапочналидагопо-
сещаватипрославятзадобродетелния
муживот, тойзапочналдаскърби,за-
детосенарушавабезмълвиетомуиго
хвалятчовешкиуста.напусналегипет
и отишъл в Константинопол. Затворил
се в килия, която построил близо до
влахерна, при градската стена, и пре-
бивавал в безмълвие, като в пустиня,
неизвестеннаникого,освеннаединия
бог,беседвайкиединственоснеговне-
престаннамолитва.

нокактонеможедасеукриеград,
стоящ“навръхпланина”,таканеможе

даостаневнеизвестностидобродетел-
ният човек, достигнал съвършена свя-
тост.самбогпрославяонези,коитоГо
прославят,иизпълнилитесеснеговата
благодатоткривазаползанадругите.

Така и този мъж, съвършен в свя-
тостибогатонадаренсблагодаттана
чудотворството, откриван и прославян
отбога,скоробилнамерен,катосъкро-
вище,“скритовнива”.

преподобният патапий спасил
мнозинаотневолиистрадания

един младеж християнин, бидей-
ки сляп по рождение, воден от самия
бог,дошълдокилиятанапреподобния
отецпатапийипожелалблажениятда
сепомолинабогадамубъдедарува-
нозрение, зада виждацялотобожие
творениеиотнегодадостигадосъвър-
шено познание на самия Творец и да
Го прославя. преподобният, виждайки
вярата му, се умилостивил над него и
казал:

-виметонаиисусаХриста,даващ
зрениенаслепите,анамъртвите-жи-
вот,прогледай.

иочитенаслепородениясеотвори-
лиитойзапочналдавижда,прославил
и благодарил на бога. младежът бил
известеннамнозина;затова,катовиде-
ли,чеепрогледнал,всичкисеудивили
изапочналидагопитаткакестанало
това.Тойнескрилиметоначудотворе-
цаисвояблагодетел,чрезкоготополу-
чилизцелениеотбога.славатанатова
чудо и на преподобния се разнесла
среднародаиоттогавамногохораза-
почналидаидватприпатапий,изпрос-
вайкинеговитемолитви.

Като извършил множество други
чудеса,преподобниятотецпатапийсе
приближил към своя блажен край и в
дълбока старост отишъл при бога, на
Когото угаждал през целия си живот.
починалвначалотонаVIIв.светиан-
дрейКритскиимадвесловазаденяна
светипатапийисказаниезачудесатаи
успениетому.житиетомуенаписаноот
светиандрей,следкатосветецътмусе
явилнасън,понежеотначалосветиан-
дрей, слушайки за многото му чудеса,
сеотнасялкъмтяхснедовериеипре-
небрежение.Тойбилпогребансчеств
църкватанасветиЙоанпредтеча.

Църкватапочитана8декемврипреп.патапий
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+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт 2
16.00 Дженоа - Судтирол 
по макс спорт 2
баСкетбол
21.30 Партизан - Цървена звезда
по макс спорт 3
21.00 алба берлин - Фенербахче
по макс спорт 4
22.00 Реал М - Монако
по макс спорт 1
Волейбол
23.00 тренто - Пейкан
2.00 Волей Рената - Перуджа
по евроспорт 1
ФРийСтайл Ски
11.50 Ск във Вал торан
биатлон
14.55 Ск в Хохфилцен 
(спринт, жени)
ФигуРно ПъРзаляне
20.20 гран При на италия

Ботев пд изгони 
треньора Желко копич. 
договорът на хърватина 
бе прекратен по взаим-
но съгласие. причината 
за предсрочната раздя-
ла са незадоволителни 
резултати.

това е втора тре-
ньорска смяна в Ботев в 
рамките на около 4 ме-
сеца, след като в края на 
юли Азрудин валентич 
бе освободен и прена-
значен за съветник след 
отпадането на тима от 
квалификациите на Ли-
гата на конференциите. 
мястото на босненеца 
зае именно копич.

той води родния 
гранд в 14 мача в ели-
та, в които записа 6 
победи, 7 загуби и 1 
равенство. освен това 
отборът отпадна на 
1/8-финалите за купата 
на България след 1:2 от 
славия.

"Незадоволителни-
те ре зултати на отбора, 
както и конфликти в 
треньорския щаб бяха 
причината за предсроч-
ното прекратяване на 
договора. Задачите, ко-
ито бяха поставени на 
специалиста, не бяха 
изпълнени", изтъкнаха 
от Ботев.

двама треньори от 
щаба на копич - Але-
кса Бошкович и Артур 
ованесян, стигнаха до 
физическа саморазпра-
ва по време на послед-
ния шампионатен дву-
бой на "жълто-черните" 
срещу Арда (1:2).

вече са започнали 
преговори с няколко 
специалисти за тре-
ньорския пост. към 
момента приоритет е 
назначаването на бъл-
гарин.

"приключи моят ан-
гажимент в Ботев. дой-
дох в клуба, за да му 
помогна да се отлепи 

от последното място в 
класирането, в което го 
заварих, и да постиг-
нем добри резултати. 
Заедно успяхме да го 
направим. изкачихме 
се от 16-а до 10-а по-
зиция, като спечелихме 
19 точки в 14 мача с го-
лова разлика 24:17.

Благодаря на всич-
ки в Ботев. На клуба, 
на футболистите и на 
феновете желая успехи 
в бъдеще, а на всички 
хора в България поже-
лавам весело посре-
щане на предстоящите 
празници", обяви ко-
пич. 

Филип кръстев започна прегово-
ри с манчестър сити за нов договор. 
Халфът на Левски вече трети ден е в 
базата на английския шампион, къде-
то минава през медицински изследва-
ния и разговори с ръководството на 
“сити Груп”. полузащитникът е соб-
ственост на белгийския Ломел, който 
е под шапката на гранда от висшата 
лига. с него в Англия е и мениджърът 
му Николай Жейнов. 

двамата ще проведат срещи с от-
говорници за играчите, които са част 
от семейството на сити. те искат да 
проследят развитието му в последна-
та година, която прекара под наем на 
“Герена”. от  “сити Груп” са доволни 
от изявите на кръстев и ще му предло-
жат удължаване на контракта.

този сезон юношата на славия 
изигра 17 мача, в които записа пет 
гола и три асистенции.

Левски ще се раздели с вратаря Ни-
колай михайлов и с нигериеца Абду-
лахи Шеху. треньорът мъри стоилов 
няма нужда и от двамата. михайлов 
изпадна зад борда след домакинската 
издънка срещу Хамрун спартанс от 
Лигата на конференциите. тогава той 
допусна леки попадения, а “сините” 
бяха шокиращо елиминирани от мал-
тийците насред “Герена” след изпъл-
нения на дузпи. така вместо него на 
вратата застана 17-годишният пламен 
Андреев.

Шеху, който е и един от най-скъ-

по платените в състава, разочарова. 
Заплатата му е най-голяма в Левски 
- 9000 евро. това е и причината сто-
илов да иска да го отпрати, след като 

играчът не попада в плановете му за 
пролетния полусезон. със синята фла-
нелка африканецът записа 9 мача - 8 
за първенство и 1 за купата.

Ботев Пд изгони Желко Копич
Товаевторатреньорскасмянапри„канарите"зачетиримесеца

СнимкаБоТевПд

ботев Пд изпъди треньора Желко копич

Филип Кръстев преговаря с Ман Сити за нов договор

Филип кръстев (вляво) и мениджърът му николай Жейнов 
преговарят със Сити за нов договор

Цска и държавата 
създават дружество за 
стадиона

Държавата и ЦСка направиха 
крачка напред към изграждане на 
нов стадион на мястото на "българ-
ска армия". Дружеството "Сердика 
спортни имоти" еаД и клубът са 
подписали меморандум за създаване 
на съвместно дружество. "към ме-
морандума е подписано и приложе-
ние, представляващо учредителния 
акт на дружеството", гласи инфор-
мацията от ММС. В нея се посочва, 
че двете страни са постигнали съ-
гласие за структурата и дейност-
та на съвместното дружество.

ерцгебирге назначи павел 
Дочев, който съди клуба

Павел Дочев за трети път бе на-
значен за треньор на ерцгебирге. В 
германия това се прие като голяма 
изненада, тъй като българският спе-
циалист съди клуба заради прекратя-
ването на договора му като спортен 
директор. Сега Дочев има задачата 
да спаси ерцгебирге от изпадане. 
Във временното класиране на III лига 
тимът от ауе заема 18-о място от 
20 участници с 14 т. и е на 2 пункта 
от спасителната зона.

кратки
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четвъртък
8 декември

Мондиал 
по БНТ 1
9.05 Сутрин със Световното
по Диема спорТ 3
21.00 “Като за световно”

Гледайте

Резултати

1/8-финали
МаРОКО - испания 3:1 след дуз-

пи (0:0 в ред. време и продълженията); 
ПОРТУГалиЯ - Швейцария 6:1 1:0 
рамош (17) 2:0 Пепе (33) 3:0 рамош 
(50) 4:0 Герейро (55) 4:1 Аканджи (58) 
5:1 рамош (67) 6:1 Леао (90+2).

1/4-финали: 
утре, 17.00: Хърватия - Бразилия 

(БНт 1); 21.00: Нидерландия - Аржен-

тина (Нова тв); събота, 17.00: мароко 
- Португалия (Нова тв); 21.00: Англия 
- Франця (БНт 1).

Португалия изигра най-
силния си мач от началото 
на Световното първенство в 
катар и разгроми с 6:1 Швей-

цария в последния 1/8-финал. 
“мореплавателите” ще срещ-

нат сензацията на мондиала 

мароко, който отстрани след 
дузпи с 3:1 испания. Над 
всички на терена беше 21-го-

дишният нападател на Бен-

фика Гонсало рамош, който 
записа хеттрик (17, 50 и 67). 
Освен него се разписаха ка-

питанът Пепе (33), рафаел 
Герейро (55) и резервата ра-

фаел Леао (90+2). Почетно за 
“кръстоносците” вкара ману-

ел Аканджи (58).
иберийците не оставиха 

съмнение кой е по-добрият от-

бор и напълно заслужено стиг-
наха до разгромния успех.

изненадващо капитанът 
им кристиано роналдо ос-

тана на резервната скамейка 
за първия съдийски сигнал. 
той смени тъкмо рамош, но 
се размина с първи гол в ели-

минациите на мондиал, след 
като в 82-рата минута прониза 
швейцарския вратар със стра-

хотен шут, ала при момента 
на подаване бе в положение 
на тънка засада.

За първи път от евро 2008 
абсолютният голмайстор по 
голове за национален отбор не 
започна мач. Най-вероятната 
причина за това бе появилото 
се напрежение между него и 
селекционера Фернандо Сан-

тош при смяната му в предиш-

ния мач (с Южна корея).
рамош е вторият най-млад 

футболист, реализирал хетт-

рик в мач от елиминациите на 
Световно първенство - на 21 
години и 169 дни.

рекорда държи кралят на 
футбола Пеле - на мондиала в 
Швеция 1958 реализира хетт-

рик на 17 години и 244 дни.
рамош стана и първият 

играч с хеттрик в дебютния 
си мач на Световно след ми-

рослав клозе за Германия 
през 2002 г. ветеранът Пепе е 
вторият най-възрастен реали-

затор в историята.

Фернандо Сантош оповести, че крис-

тиано роналдо ще играе за Португалия в 
1/4-финала с мароко. именно петкратни-

ят носител на “Златната топка” развали 
настроението на селекционера, който не 
го пусна титуляр срещу Швейцария. мяс-

тото сред първите 11 на нападателя не е 
сигурно и срещу африканците, а Сантош 
показва, че футболистът му не е прав да 

се държи така. Срещу “часовникарите” 
роналдо отново пръв напусна терена, 
докато съотборниците му ликуваха пред 
своите фенове.

“роналдо със сигурност ще бъде 
включен срещу мароко, всички фут-

болисти на пейката могат да бъдат из-

ползвани. Ако не попаднат в стартовия 
състав, могат да играят по-късно. ва-

жно е да видим примера от историята 
на този футболист. той е сред най-до-

брите професионалисти и е капитан. 
роналдо и аз никога не сме интерпре-

тирали отношенията между треньор и 
футболист от човешка гледна точка. От 
моя гледна точка винаги ще го смятам 
за важен играч, който имаме в отбора”, 
каза Сантош.

вратарят Ясин Буну елиминира испания от мондиала. Стра-

жът на мароко спаси първите три удара на Пабло Сарабия, кар-

лос Солер и Серхио Бускетс, като по този начин мароко удари 
“Ла Фурия” с 3:1. двубоят на ст. “едюкейшън Сити” в Ал райян 
завърши 0:0 както след редовните 90 минути, така и след две-

те продължения. Головата немощ на европейския претендент за 
втора титла след 2010 г. блесна при наказателните удари. При 
тях Буну заключи вратата си. колегата му Унай Симон успя да 
хване само удара на третия изпълнител Бадр Бенун, докато Аб-

делхамид Себири, Хаким Зиеш и Ашраф Хакими забиха по един 
пирон в ковчега на испанците.

мароко е едва четвъртият представител на Африка, който 
стига до 1/4-финал. другите са камерун (1990), Сенегал (2002) 
и Гана (2010). Никой отбор от Африка не е продължавал по-на-

пред на Световното.
С този мач беше изравнен рекордът за най-много нулеви равен-

ства - седем. досега в турнира без голове приключиха още: дания 
- тунис, мексико - Полша, мароко - Хърватия, Уругвай - Южна 
корея, Англия - САЩ и Хърватия - Белгия. в историята има още 
четири шампионата с подобни мачове - 1982, 2006, 2010 и 2014 г.

СнимкиБТА

Хиляди мароканци заляха улиците на Рабат, 
за да празнуват класирането на 1/4-финалите

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Крал Мохамед VI шокира 
всички в Мароко. Той излезе 
да празнува заедно с фено-
вете победата над Испания 
след дузпи на 1/8-финалите 
на Мондиал 2022. Кралят 
първо се обади лично на иг-
рачите, за да ги поздрави за 
успеха, а след това се качи на 
бронираната си лимузина и се 
присъедини към шествието 
на запалянковците по ули-
ците на столицата Рабат. 
Мохамед VI беше облечен 
с фланелка на националния 
отбор и развяваше знамето 
на Мароко през отворения 
прозорец на лимузината, с ко-
ето наруши основни правила 
за сигурността си, наложени 
от неговата охрана. Мароко 
и Испания имат исторически 
спорове за територия, след 
като европейската държава 
успя да запази два свои града 
на средиземноморското край-
брежие на Африка.

Кралят 
на Мароко 
празнува 
по улиците

Вратар елиминира 
плаха Испания

Сантош: Роналдо ще играе на 1/4-финала

Португалия изхвърли 
Швейцария с разгром
21-годишниятГонсалоРамошвкара
първияхеттрикнамондиала

Гонсало Рамош (в средата) прехвърля вратаря на Швейцария 
Ян Зомер, за да вкара петия гол за Португалия


